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(IS)

Vseživljenjsko učenje koristno, 
vendar ne zveličavno

Vseživljenjsko izobraževanje postaja vse bolj 
pomemben element družbenega razvoja. Tako 
kot v drugih razvitih državah tudi pri nas prido-
biva na pomenu, saj se vse več ljudi zaveda, da 
sta pridobivanje in stalno nadgrajevanje znanj 
ter sposobnosti pogoj za osebnostni razvoj in 
eksistenco.

Glede na zapisano ni presenetljivo, da v pro-
cesih vseživljenjskega učenja (predvsem v ne-
formalnih oblikah) vsako leto sodeluje več ude-
ležencev. Po podatkih statističnega urada je 
prebivalec Slovenije, ki se dodatno izobražuje, v 
povprečju star od 25 do 34 let, visoko izobražen 
in zaposlen, izobražuje pa se zaradi potreb dela, 
praviloma izven delovnega časa.

Statistični podatki kažejo tudi pozitiven trend 
splošnega zanimanja za različne oblike izo-
braževanj. Več kot 40 odstotkov Slovencev, 
starih od 25 do 64 let, je vključenih vsaj v eno 
od oblik izobraževanja. Po drugi strani je zaskr-
bljujoče, da so za dodatno pridobivanje znanj 
in izobraževanje manj zainteresirani tisti, ki bi 
ga najbolj potrebovali, torej brezposelni, med 
katerimi prevladujejo posamezniki z nizko sto-
pnjo izobrazbe. V programe za pridobitev izo-
brazbe je vključena le desetina brezposelnih, v 
programe neformalnega izobraževanja pa do-
bra petina le-teh.

Da se nekdo prostovoljno odloči za izobraže-
vanje, mora biti dovolj samokritičen, da ugotovi, 

da nekaterih znanj ne obvladuje. Brez tega spo-
znanja motiva za učenje ni, zlasti ne v prime-
ru, če je potrebno opraviti izobraževanje izven 
udobnega domačega okolja. Naslednji »filter« je 
preverjanje znanja; če je ob zaključku izobraže-
valnega procesa predviden test, je prostovoljnih 
udeležencev manj, kot bi jih bilo sicer.

Znan je rek, da je znanje naše največje bo-
gastvo. Toda ali je to res? Če dobro razmislimo, 
ugotovimo, da neuporabljeno znanje nima pra-
ve vrednosti, torej je potrebno navedeni rek mal-
ce spremeniti v tem smislu, da bogastvo ni v 
znanju samem, temveč v njegovi uporabi. S tem 
ne mislim, da je določeno znanje neuporabno, 
zagotovo pa ni koristno, če »mrtvo leži« v posa-
mezniku ali literaturi.

Vseživljenjsko učenje je pomemben del liz-
bonske strategije, s katero si je Evropska unija 
leta 2000 zastavila cilj, da se do leta 2010 raz-
vije v najbolj konkurenčno in dinamično, na zna-
nju temelječe gospodarsko okolje na svetu. Tri 
leta za ciljnim datumom se EU spopada z rece-
sijo, vse manj konkurenčnim poslovnim okoljem 
in enormno brezposelnostjo. Nekaj je torej šlo 
hudo narobe. Kaj pa če bi se morali namesto na 
rast števila diplomantov osredotočiti na rast do-
dane vrednosti?
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Tema tedna

Naša anketa
Z neformalnim učenjem do interesov, vrednot in 
osebnostnih lastnosti

Danes družbene spremembe od posameznika zahtevajo veliko 
mero prilagajanja in posledično veliko znanja in izkušenj, zato rek 
»Učimo se, dokler smo živi«, še kako velja. Z učenjem ljudje pove-
čujejo zaupanje vase, razvijajo ustvarjalnost, podjetnost in znanje, 
spretnosti in kvalifikacije, ki jih potrebujejo za dejavno udeležbo v 
gospodarskem in družbenem življenju ter za boljšo kakovost življe-
nja. Cilj učenja ni le pridobitev izobrazbe in kvalifikacije za delo ter 
poklic, temveč tudi pridobitev širokega znanja, spretnosti in oseb-
nostnih lastnosti, da bi lahko uspešno in kakovostno živeli in delali 
kot posamezniki in v skupnosti. Ali z učenjem širimo svoje obzorje in 
gradimo osebnost tudi v zrelih letih?

Margareta Atelšek, Okonina
Vseskozi sem svoje znanje nadgrajevala. 

Osnovno izobrazbo sem dopolnila z andragoško-
pedagoško, obiskovala sem številne tečaje tujih 
jezikov in računalništva, ročnodelske delavnice. 
Skozi vse življenje se izobražujem, kar mi potem 
pomaga pri mojem delu in zasebnem življenju.

Janko Podkrižnik, Radmirje
Moj osnovni poklic je kovinar. Svoje znanje sem 

nadgradil s pridobitvijo certifikatov za delo v goz-
du. Tako sem sekač, traktorist in negovalec goz-
dov. Pridobljeno znanje mi omogoča kvalitetnej-
še in varnejše delo v gozdu. Informacije, kje dobi-
ti znanje, sem iskal sam, preko interneta in preko 
Društva lastnikov gozdov. Sicer pa sem tudi če-
belar. To je moj hobi, ki od mene terja veliko uče-

nja. Pri pridobivanju znanj s tega področja mi je v veliko pomoč tudi če-
belarsko društvo. 

Avgust Pahovnik, Luče
Sem kmet, a tudi tu je potrebno nenehno izobra-

ževanje in pridobivanje znanja, saj le tako lahko kva-
litetno delaš. Pri pridobivanju informacij, kje lahko do-
ločeno znanje nadgradim, mi je v pomoč kmetijsko 
svetovalna služba. V preteklosti sem si pridobil tudi 
nekaj znanja s področja zavarovalništva.

Stanka Bastl, Nazarje
Delo v podjetju, kjer delam, od mene zahteva 

nenehno izobraževanje in pridobivanje znanja na 
formalni in neformalni način. Tako sem preko de-
lavske univerze pridobila kvalifikacijo za delo, za 
svoj hobi, planinarjenje, pa preko planinske zve-
ze. Sem namreč tudi planinski vodnik. Zavedam 
se, da z nenehnim učenjem širimo svoje obzorje 
in gradimo svojo osebnost. 

Matej Pečovnik, Nazarje
Sam se še vedno izobražujem, saj delo, ki ga 

opravljam, zahteva od mene vedno nova znanja. 
Sicer pa verjamem, da učenje ni le pridobitev izo-
brazbe za poklic, temveč je tudi pridobitev znanja 
in spretnosti, ki jih rabimo kot posamezniki za ži-
vljenje in delo v skupnosti. 

Zdenka Golob, Robanov Kot
Da bi lahko opravljala delo kvalitetno, sem se 

morala dodatno izobraževati. Opravila sem raču-
novodski in računalniški tečaj. Sedaj opažam, da 
mi manjka znanje iz menedžmenta, ki si ga bom 
morala pridobiti v prihodnje. Vse znanje, ki sem 
ga pridobila z neformalnim izobraževanjem, mi 
je še kako koristilo tako v službi kot tudi izven nje. 

Pripravila in fotografirala Marija Šukalo

18. TEDEN VSEŽIVLJENSKEGA UČENJA

Neformalno izobraževanje priložnost za vse 
generacije

Teden, ki je za nami, je po vsej 
Sloveniji potekal v znamenju 
vseživljenjskega učenja. Dne-
vi namenjeni brezplačnemu iz-
obraževanju vseh generacij so 
potekali že osemnajsto leto za-
pored. Tudi tokrat se je organiza-
ciji aktivnosti pridružila Ljudska 
univerza Velenje (LUV), v okvi-
ru katere deluje Center za samo-
stojno učenje Nazarje. Slednji je 
v tem tednu pripravil štiri različ-
ne delavnice, brezplačnemu izo-
braževanju pa so se pridružili še 
v Solčavi, medtem ko bodo Mo-
zirje obiskali udeleženci vseži-
vljenjskega učenja iz drugih kon-
cev Slovenije.

NAJVIDNEJŠA MANIFESTACIJA 
NA PODROČJU IZOBRAŽEVANJA 

Teden vseživljenjskega učenja 
(TVU) je po mnenju organizator-
jev, Andragoškega centra Sloveni-
je, najvidnejša promocijska mani-
festacija na področju izobraževa-
nja in učenja v Sloveniji. Letošnji 
TVU je potekal od ponedeljka, 13. 
maja, do petka, 17. maja, Andrago-
ški center je manifestacijo organi-
ziral s pomočjo številnih ustanov, 
skupin in posameznikov iz Slove-
nije in izven njenih meja. Novost 
je bila Parada učenja s festival-
skim programom, ki se je odvijala 
po nacionalnem odprtju 10. maja 
v Novi Gorici. Osrednja nit letošnje-
ga dogajanja, ki ga je pripravil za-

Utrinek z ustvarjalnice Eko odpadek v Centru za samostojno učenje 
Nazarje. (Foto: Tatiana Golob)
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Tema tedna, Aktualno

vod LUNG, je bila ženska energija, 
ki je po prepričanju organizatorjev 
energija prihodnosti.

VSEŽIVLJENJSKO UČENJE TUDI V 
NAŠI DOLINI

Ljudska univerza Velenje je v te-
dnu do 17. maja organizirala preko 
štirideset različnih brezplačnih izo-
braževalnih aktivnosti namenjenih 
vsem generacijam. Aktivnosti so 
potekale na treh lokacijah; v Vele-
nju na LUV, v Šoštanju v Središču 
za samostojno učenje in v Nazar-
jah v Centru za samostojno učenje 
(CSU), v Jakijevi hiši. 

Za Zgornjesavinjčane so v na-
zarskem centru v petih dneh pri-
pravili štiri prireditve, ki so bile na-
menjene različnim tematikam in 
generacijam. Prva delavnica je bil 
namenjena ekologiji, saj so udele-
ženci ustvarjali iz eko odpadkov, 
naslednja je bila namenjena aktiv-
nim udeležencem, ki so na »Spre-
hodu za zdravje« nabirali zelišča, 
nato so se v prostorih CSU zno-
va zbrali otroci, ki so se posveča-
li likovnemu ustvarjanju, današnji 
dan pa je namenjen predstavitvi 
Projekta mobilnosti Leonardo da 
Vinci, ki ustvarja znanje za razvoj 
Zgornje Savinjske doline. 

Tudi v Solčavi so se pridruži-
li vseživljenjskemu učenju s števil-
nimi prireditvami, ki bodo potekale 

še pozno v juniju. Večino prireditev 
v Solčavi organizirata Center Rinka 
– večnamensko središče za traj-
nostni razvoj Solčavskega in dru-
štvo Bicka Solčava. Delavnice so 
namenjene izobraževanju v smeri 
turizma, trajnostnega razvoja Sol-
čavskega ter ustvarjanju z lesom 
in volno.

UDELEŽENCI TUDI KOT TURISTI
V naši dolini torej so možnosti 

za brezplačno izobraževanje, ki ne 
poteka le v okviru tedna vseživljenj-
skega učenja, ampak ga preko ce-
lega leta posredujejo različni za-
vodi in je na voljo različnim gene-
racijam. Organizatorji se trudijo za 
omogočanje neformalnega izobra-
ževanja, ki večinoma poteka v obli-
ki predavanj ali delavnic. Pogosto 
predavatelji svoje znanje ponujajo 
na prostovoljni bazi, torej za njego-
vo podajanje niso plačani. 

Izobraževalne aktivnosti so na-
menjene rasti in razvoju tako po-
sameznikov kot lokalnih podje-
tij, hkrati pa so tudi priložnost za 
predstavitev naše doline. V okviru 
izobraževalnih aktivnosti po Slo-
veniji bo nekaj udeležencev obi-
skalo tudi naše kraje. Tako člani 
Društva upokojencev Jesenice v 
juniju napovedujejo pohod po mo-
zirski planini.

Tatiana Golob

Mateja Borovnik, vodja Centra za 
samostojno učenje Nazarje:

»Zanimanje za brezplačno izo-
braževanje v Centru za samostoj-
no učenje Nazarje bi lahko bilo tudi 
večje. Načeloma so dobro obiskane 
računalniške delavnice, predvsem 
s strani starejših. Nekaj posamezni-
kov se samostojno uči angleščino, 
dober je tudi obisk tistih, ki se pri nas 
pripravljajo na nacionalno preverja-
nje znanja za zaključek osnovne šo-
le za odrasle. 

Poleg tega smo v zimskem ča-
su Zgornjesavinjčanom ponujali iz-
obraževanja iz računalništva in an-
gleškega jezika. Dovolj veliko zani-
manje je bilo le v Gornjem Gradu, 

kjer smo tečaje angleškega jezika, računalništva in digitalne fotografije tu-
di uspešno izpeljali. V ostalih občinah interesentov žal ni bilo dovolj. Dovolj 
prijav je sicer bilo tudi na Ljubnem, kjer pa lahko tečaje organiziramo še-
le po prijavi na razpis. 

V okviru občinskega praznika občine Nazarje smo izvedli osem zimskih 
uric, kjer smo predstavljali različne aktivnosti. Te so bile dobro obiskane, 
saj smo zabeležili preko sto udeležencev. Na podlagi ankete o željah in po-
trebah, ki smo jo opravili med njimi, sedaj organiziramo delavnice, za kate-
re so izkazali zanimanje. Največ zanimanja so ljudje pokazali za delavnico 
o veščinah komunikacije, to delavnico smo že izvedli in je bila tudi najbolje 
obiskana. Rezultati ankete so pokazali še veliko zanimanje za delavnico o 
urejanju domače okolice, zato imamo v načrtu tudi izvedbo le-te.

Imamo precej veliko bazo naših uporabnikov, torej vseh, ki so obisko-
vali katero izmed delavnic ali tečajev in vse te obveščamo o delavnicah in 
predavanjih, ki jih pripravljamo, poleg tega o naših aktivnostih obvešča-
mo preko medijev javnega obveščanja. Žal obisk delavnic kljub temu ni 
najbolj velik.

(Foto: TG)

TRASA TRETJE RAZVOJNE OSI

Župani z odprtim pismom pozivajo vlado, naj 
vendarle že ukrepa

Po tem, ko je bilo javnosti pred-
stavljenih že več različic umešča-
nja trase tretje razvojne osi s hitro 
cesto in vse iz različnih razlogov 
že tudi umaknjene, je vlada na se-
ji preklicala sklep prejšnje vlade o 
trasi skozi Arjo vas in naročila stro-
kovnim službam, naj ponovno pre-
učijo varianto, ki bi Velenje poveza-
la na avtocesto A1 skozi Podlog pri 
Polzeli. 

Direktor Savinjsko-šaleške go-
spodarske zbornice mag. Franci 
Kotnik je ob tej odločitvi povedal: 
»Omenjeni predlog smo na zbor-
nici obravnavali že jeseni in obli-
kovali stališče, da so naše člani-
ce varianto pripravljene podpreti, 
in sicer ob dveh pogojih. Če bo z 
argumenti podprto, da bi bila re-
alizacija te trase hitrejša in da se 

vzporedno reši tudi možnost na-
vezave Zgornje Savinjske doline. 
To pa bi pomenilo posodobitev 
obstoječe ceste in možnost, da 
počasnejši uporabniki, kot so ko-
lesarji in kmetijska mehanizacija 
na njej ne bi ovirali ostalega pro-
meta.«

O razvojni osi in njenem odmi-
kanju v prihodnja leta so govori-
li tudi župani in predstavniki go-
spodarske zbornice SAŠA, obeh 
obrtno podjetniških zbornic in 
člani Razvojnega sveta Savinjske 
regije, ki so se konec aprila zbra-
li na razširjeni seji v Gornjem Gra-
du. Tudi aktualno vlado so žele-
li seznaniti s stališči in argumen-
ti glede tukajšnje prometne in lo-
gistične problematike, zato so na 
vlado naslovili odprto pismo, ki 

so ga naslovili tudi na pristojna 
ministrstva in Družbo za avtoce-
ste v Republiki Sloveniji.

»Predstavniki lokalnih skupnosti 
in predstavniki gospodarstva SA-
ŠA regije še naprej nezadovoljni in 
ogorčeni spremljamo dogodke v 
zvezi s prostorsko umestitvijo trase 
3. razvojne osi med Velenjem in av-
tocesto A1. Menimo, da je umešča-
nje trase hitre ceste na relaciji Ar-
ja vas-Velenje popolnoma neustre-
zno, saj ne gre zgolj za cesto, am-
pak za razvojno os, katere namen 
je zagotoviti pogoje za skladnej-
ši regionalni razvoj, ustvarjanje ra-
zvojnih priložnosti tako za gospo-
darski kot za negospodarski sek-
tor in vzpostavitev temeljev za dvig 
konkurenčnosti ter dolgoročno pre-
strukturiranje regije. V tem konte-

kstu mora nova varianta trase za-
gotoviti ustrezno povezavo tudi za 
Zgornjo Savinjsko dolino in občino 
Šmartno ob Paki.

Ponovno poudarjamo, da je po-
trebno pri iskanju najustreznejše 
variante na prvo mesto postaviti 
časovni faktor, saj nekatera vodil-
na podjetja v regiji, zlasti s podro-
čja predelovalne industrije, ki je lo-
gistično najbolj zahtevna, napove-
dujejo selitev proizvodnje in delov-
nih mest v bolj konkurenčna oko-
lja, če se problematika neustrezne 
prometne infrastrukture ne reši v 
doglednem času.« Pismo je v ime-
nu vseh podpisal predsednik Ob-
močnega sveta SAŠA v tem man-
datu, gornjegrajski župan Stanko 
Ogradi.

Marija Lebar
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Iz občin

ZBOR KRAJANOV NAZARJE

Občina in civilna iniciativa ostajata vsaka pri svojem

Županja Majda Podkrižnik (druga z desne): »Ne moremo se iti tržnice. Ve se, iz česa je cena 
sestavljena in tu ne more biti odstopanj.« (Foto: Marija Lebar)

Pejo Burić (drugi z leve) je povedal, da krajani dobro vedo, kje nastajajo izgube, to je na veji IOC 
Prihova, ki se nato pokrivajo iz ostalih zneskov. (Foto: Marija Lebar)

V nazarski krajevni skupnosti se že nekaj 
časa zaostrujejo odnosi med občino in kra-
jani, ki so uporabniki daljinskega ogreva-
nja. Povod je občutno zvišanje fiksnega de-
la cene ogrevanja. Doslej so se krajani, pred-
stavniki občine, proizvajalca toplotne energi-
je Energetika Nazarje in upravljavcev večsta-
novanjskih zgradb sestali že večkrat, a brez 
uspeha. Tudi zbor krajanov, ki ga je županja 
Majda Podkrižnik sklicala na zahtevo civilne 
iniciative, to je zastopal Pejo Burić, v četrtek, 
9. maja, dokončne rešitve ni prinesel. Veči-
na krajanov je dvorano protestno zapustila 
še pred koncem.

FIKSNI DEL CENE VIŠJI ZA VEČ KOT 
60 ODSTOTKOV

Krajani so na občino in županjo Majdo Pod-
križnik naslovili več zahtev, in sicer razveljavi-
tev sklepa o izdaji soglasja k tarifnemu siste-
mu za dobavo in odjem toplote iz distribucijske-
ga omrežja v občini Nazarje z višino tarifnih po-
stavk za toploto. Ostale zahteve so še, da naj 
občinski svet ne sprejema pomembnih odloči-
tev po hitrem postopku pred podrobno seznani-
tvijo z gradivom, da občina odgovorneje ravna z 
Javnim podjetjem Dom Nazarje, da o pomemb-
nih odločitvah, kot je zvišanje cen, krajane pra-
vočasno obvešča in da občina denar, ki ga pre-
jema za stavbna zemljišča, namenja za vzdrže-
vanje in urejanje občinskih površin.

Direktor podjetja Energetika, kateremu je bi-
la v letu 2012 podeljena koncesija za oskrbo s 
toplotno energijo, Robert Hudournik je povedal, 
da so tarifni sistem in postopki pravilni in tran-
sparentni, kar je bilo preverjeno tako s strani in-
špekcijskih služb, pristojne agencije in s strani 

resornega ministrstva. Odjemalci so razvrščeni 
v dve tarifni skupini. Malim odjemalcem so sicer 
dvignili fiksni znesek, na variabilni del pa so v 
skladu s koncesijsko pogodbo gospodinjstvom 
obračunali desetodstotni popust, ki bo po njego-
vih besedah ostal vseh 20 let, kolikor velja kon-
cesijska pogodba. 

MOŽNOST ZNIŽANJA STROŠKOV – 
NOVE PODPOSTAJE

Pri individualnih hišah je zaradi povedanega 
prišlo do znižanja stroškov ogrevanja, pri stano-
valcih v blokih pa se je to zvišalo, vendar je po 
njegovem potrebno gledati na skupni znesek in 

ne samo na fiksni del stroškov ogrevanja. Ob-
staja možnost, da se v vsak blok namesti toplo-
tna podpostaja in da se ponovno preverijo po-
trebe po višini priključne moči, saj so stanovalci 
z različnimi rešitvami izboljšali izolacijo in s tem 
zmanjšali potrebo po toploti.

Na predlog krajanov, naj občina, ki je tretjinski 

lastnik Energetike, tej zniža najemnino občinske 
toplotne infrastrukture za 40 odstotkov, na kar 
bo možno znižati tudi fiksne stroške ogrevanja 
posameznim gospodinjstvom, je županja odgo-
vorila, da to ni mogoče. Občina ne more več po-
krivati izgub toplovoda, ki ga koristi le del obča-
nov, saj mora skrbeti za pomembne investicije, 
ki se tičejo vseh v občini, toplovod pa je le izbir-
na javna služba in torej ne obvezna. 

DOSEDANJE CENE PRINAŠALE IZGUBE
Županja je naštela zneske izgub, ki jih je v pre-

teklosti JP Domu kot distributerju toplote pokri-
vala občina in dejala, da občina v vseh teh le-
tih ni dobila nobenega zneska na račun amorti-
zacije, ki bi morala biti obračunavana za vzdrže-
vanje sistema toplotnega ogrevanja. »Ne more-
mo se iti tržnice. Ve se, iz česa je cena sestavlje-
na in tu ne more biti odstopanj,« je dejala župa-
nja. Dodala je, da JP Dom kot donedavni distri-
buter v ceni ni obračunal tudi amortizacije in se 
dovolj potrudil, da bi k sistemu pridobil še ostale 
možne porabnike.

Pejo Burić je ob tem povedal, da krajani do-
bro vedo, kje nastajajo izgube, to je na veji IOC 
Prihova, ki se nato pokrivajo iz ostalih zneskov. 
Tudi če se fiksni del zniža, bi bilo še vedno dovolj 
za amortizacijo. Alojz Hanžekovič je vprašal, ka-
kšne investicije so načrtovane do leta 2020. Bil 
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je mnenja, da velika vlaganja v sistem v kratkem 
ne bodo potrebna, saj so bila v minulih letih iz-
vedena številna vzdrževanja. Opomnil je, da lju-
dje podražitev ne morejo več plačevati. Temu so 
pritrdili tudi drugi v dvorani. Tudi Burić je opozoril 
na težko finančno stanje stanovalcev, ki jim toli-
kšno povišanje pomeni precejšnje breme, zato 
že razmišljajo o odpovedi pogodb in o alterna-
tivnih možnostih ogrevanja.

V razpravi so sodelovali še številni nezado-
voljni krajani. Med drugim so menili, da je sis-
tem toplovoda za sedanje razmere predimenzi-
oniran in se vprašali, kje so tisti, ki so takšne iz-
račune v preteklosti naredili.

Svoje argumente je predstavil tudi direktor JP 
Dom Matej Pečovnik. Dejal je, da je v preteklosti 
na občini večkrat opozarjal na prenizko ceno in 
toplotne izgube, a politične volje po višanju cen 
ni bilo. JP Dom je poskušal pridobiti nove odje-
malce, o čemer je izvedel tudi anketo, a se zara-

di ugodnejših cen drugačnega načina ogreva-
nja gospodinjstva za toplovod niso odločila. Do-
dal je še, da je bila sedanja županja predsedni-
ca nadzornega odbora občine in je imela mo-
žnosti vpogleda tudi v poslovanje JP Doma.

KRAJANI PROTESTNO ZAPUSTILI ZBOR
Pero Burić je nato predlagal sklep, da občin-

ski svet na prvi naslednji seji razveljavi sklep o 
soglasju k tarifnemu sistemu. Dodal je še pre-
dlog sklepa, da občina zniža znesek najema 
družbi Energetika za 40 odstotkov. Sledilo je gla-
sovanje; za sklepe je bilo 60 od prisotnih 85 kra-
janov. 

Županja je na to dejala, da se morajo svetni-
ki, če bodo take sklepe sprejeli, zavedati ško-
dljivih posledic za občino in da bo v tem pri-
meru sama sklep zadržala. Te besede so razje-
zile marsikoga v dvorani in večina krajanov je 
zbor protestno zapustila. Kljub temu je bil zbor 

še sklepčen, saj bi zadostovala že udeležba 20 
krajanov.

Kar precej razprave je bilo tudi ob 4. točki, v 
kateri krajani zahtevajo bolj odgovorno ravnanje 
občine z JP Dom. Trditvi županje Podkrižnikove, 
da je podjetje kot vsako drugo in mora iskati pri-
ložnosti na trgu, so prisotni oporekali, da temu ni 
tako, saj je podjetje prvenstveno namenjeno jav-
nemu interesu, torej občanom. 

Pri ostalih točkah sklepi niso bili predlagani. 
Pobudniki bodo sedaj počakali na prvo sejo ob-
činskega sveta in se nato odločili za nadaljnje 
ukrepanje. »Nismo še vrgli puške v koruzo,« je ob 
tem dejal Pejo Burić. 

Zbor, ki so mu prisostvovali tudi občinski sve-
tniki, je povezovala Neža Vodušek, diplomirana 
pravnica in samostojna svetovalka občinam. Ta 
je tudi skrbela, da je dogajanje potekalo v skla-
du s predpisanimi postopki.

Marija Lebar

DAN ODPRTIH VRAT PODJETJA RIHTER

Obiskovalcem predstavili njihove nizkoenergijske 
hiše

V mesecu aprilu so v ljubenskem podjetju 
Rihter, kjer izdelujejo montažne hiše, kot že več-
krat doslej pripravili dan odprtih vrat, tokrat na 
nizkoenergijski hiši v Ljubljani. Predstavili so 
montažno hišo zgrajeno po njihovem konstruk-
cijskem sistemu Optimal+. 

Obiskovalci so lahko na lastne oči videli, ka-
ko mora biti zgrajena kakovostna nizkoenergij-
ska hiša, in glede na njihov odziv so jih o tem tu-
di prepričali. Ker je hiša še v gradnji, so si lah-
ko ogledali pomembne detajle, ki so ob končani 
gradnji skriti, a so za nizkoenergijsko gradnjo ze-
lo pomembni. Brez dobro rešenih detajlov ni do-
bre nizkoenergijske hiše. 

PASIVNA GRADNJA V PORASTU
Največ vprašanj obiskovalcev je bilo name-

njenih strokovnjakom za ogrevanje in prezrače-
vanje, je povedala Saša Jazbec iz podjetja Rih-
ter. Predstavili so kompaktno enoto NILAN JVP, 
ki jo vgrajujejo v pasivne in nizkoenergijske hiše. 
To je naprava, ki združuje vse potrebne kompo-
nente za ogrevanje/hlajenje, prezračevanje in 
pripravo sanitarne vode. 

Pasivna ali zelo dobra nizkoenergijska hiša 
rabi zelo malo energije za ogrevanje, zato lah-
ko ogrevanje skoraj v celoti izvedejo kar s pomo-
čjo prezračevanja. Kompaktna naprava po sis-
temu toplotne črpalke zrak-zrak odpadnemu 
zraku odvzema toploto in segreva vstopni zrak 
za prezračevanje, obrnjen sistem je poleti za po-
hlajevanje.

PESTER DAN ODPRTIH VRAT
Z obiskom na dnevu odprtih vrat so bili v 

podjetju Rihter več kot zadovoljni. Povpraševa-

nje po nizkoenergijskih in pasivnih hišah se iz 
leta v leto povečuje. Ljudje so čedalje bolj osve-
ščeni o tovrstni gradnji, veliko pa k temu pripo-
morejo tudi subvencije Eko sklada, ki investitor-
jem, željnim nizkoenergijske ali pasivne gra-
dnje povrnejo skoraj vso razliko, ki so jo vloži-
li v pasivno gradnjo, je ocenil direktor podjetja 
Janez Rihter.

»Na področju montažne gradnje je bil v za-
dnjem obdobju narejen velik napredek. Monta-
žne hiše so postale sinonim za nizkoenergijsko 
in pasivno gradnjo. Z razvojem tehnologije so na 
tržišče prišli novi izolacijski materiali z večjo to-
plotno izolativnostjo in vse bolj napredni sistemi 
na področju strojnih in elektro inštalacij. Vse več 
je povpraševanja in gradnje pasivnih hiš,« je še 
dodal Rihter.

SKORAJ POLOVICA HIŠ V TUJINO
Hiše Rihter stojijo doma in v tujini. V tujino izvo-

zijo okrog 45 odstotkov hiš, večino v Italijo in Av-
strijo. Gradijo tudi v Švici, Nemčiji, Franciji in na Hr-
vaškem. V lanskem letu so postavili 55 hiš. Plan v 
letošnjem letu je postaviti najmanj 60 hiš, je pove-
dal direktor. Promet se je v preteklem letu povečal 
za okrog 20 odstotkov, saj se povpraševanje po 

montažnih hišah povečuje. Z letošnjim letom so 
pričeli tudi s širitvijo proizvodno nastanitvenih pro-
storov. S povečanjem bodo lahko še naprej kon-
kurirali v samem vrhu slovenskih proizvajalcev 
montažnih hiš in nudili kupcem najkakovostnejše 
storitve. Lahko bodo sklepali posle z novimi tujimi 
partnerji, s katerimi trenutno zaradi omejenih po-
slovnih prostorov ne morejo poslovati.

Štefka Sem

Največ vprašanj obiskovalcev na dnevu odprtih vrat podjetja Rihter je bilo namenjenih strokovnjakom 
za ogrevanje in prezračevanje. (Fotodokumentacija podjetja Rihter)
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LAS ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Dobili dodatna sredstva kot nagrado za uspešno 
delo

Mateja Brlec Suhodolnik: »Izbrani 
smo bili med pet najboljših LAS v 
državi, kar kaže na našo pravilno 
usmeritev.« (Foto: Marija Lebar)

Le nekaj dni po tem, ko smo v 
14. številki Savinjskih novic pisa-
li, da je tukajšnji LAS v lanskem le-
tu razpisal in razdelil zadnja pred-
videna sredstva za to finančno ob-
dobje, je prišlo iz pisarne LEADER 
na ministrstvu za kmetijstvo in oko-
lje obvestilo, da je bila LAS Zgor-
nje Savinjske doline na podlagi iz-
ida postopka o ugotavljanju uspe-
šnosti med petimi najboljšimi LAS 
v Sloveniji in jim je bila kot nagrada 
dodeljena dodatna vsota denarja. 
V torek, 7. maja, so na upravnem 
odboru sklenili, da ta sredstva raz-
pišejo in tako izvedejo nabor novih 
projektov. 

Kot je povedala predsednica 
društva Mateja Brlec Suhodolnik, 
so bili rezultata in denarja zelo ve-
seli, saj je to nagrada tako društvu 
kot upravljavcu zavodu Savinja. 
»Moram reči, da smo tej novici na 
upravnem odboru z veseljem naz-
dravili, in to iz več razlogov. Izbra-
ni smo bili med pet najboljših LAS 
v državi, kar kaže na našo pravilno 
usmeritev. Na ta način nam je da-
na tudi možnost realizacije še ka-

kšnega od odličnih projektov, ki na-
stajajo med samimi prebivalci po-
deželja in se tako poleg razvoja 
uresničuje osnovni postulat pristo-
pa LEADER, torej pristopa od spo-
daj navzgor.

Ministrstvo je med pet LAS v 
enakih deležih razdelilo 697.000 
evrov, tako da pripade zgornjesa-
vinjskemu društvu 139.400 evrov. 
Od tega bo za projekte razpisanih 
dobrih 116.000 evrov, ostali denar 
pa je namenjen za vodenje. Enaka 
sredstva so dodeljena tudi LAS Ša-
leške doline, katerega upravljavec 
je prav tako zavod Savinja. Kriteri-
ji, ki so jih na ministrstvu pri dodeli-
tvi sredstev upoštevali, so bili dose-
danja uspešnost črpanja sredstev, 
kakovostno in dosledno načrtova-
nje in izvajanje projektov.

»Razmišljali smo o možnostih, 
kako najbolje oplemenititi doda-
tna sredstva; izpeljati en sam sku-
pni projekt za celotno dolino, uvr-
stiti že prijavljene nižje točkovane 
projekte ali izvesti nov nabor pro-
jektov. Odločili smo se za razpis, a 
rok bo kratek, saj gre za denar še iz 

te finančne perspektive. Predlaga-
la sem vsebinsko usmeritev, ki jo 
po mojem, takega mnenja pa je bil 
prav tako upravni odbor, naša do-
lina najbolj potrebuje in bo imela 
vpliv tudi na nadaljnji razvoj in eko-
nomski učinek. Prednost bodo ta-
ko imeli projekti, ki se bodo nana-
šali na prehransko varnost, samo-
oskrbo in odličnost gastronomske 

ponudbe Zgornje Savinjske doline 
s poudarkom na ohranjanju tradi-
cije,« je še povedala Brlec-Suhodol-
nikova.

Omenjeni denar je velika potrdi-
tev dela vseh deležnikov, ni pa edi-
no priznanje, ki so ga dobili v za-
dnjem času. LAS Zgornje Savinj-
ske doline je bil uvrščen še med 15 
najboljših LAS na območjih, v ka-
terih bo Televizija Slovenija posne-
la več oddaj. Snemanje bo v naši 
dolini potekalo konec maja, odda-
je pa naj bi bile predvajane jeseni v 
najbolj gledanih terminih. 

Na LAS skupaj z upravljavcem 
v tem času že razmišljajo o strate-
giji za prihodnje finančno obdobje 
2014 do 2020. Prvo zasnovo raču-
najo pripraviti letos jeseni. »Sedaj 
bo lažje, saj smo se v preteklem 
obdobju veliko naučili. Pri oblikova-
nju prihodnjih načrtov bo naše vo-
dilo še naprej, da bodo predlogi pri-
hajali s terena in bodo tako tudi za-
živeli in med prebivalce podeželja 
prinašali pričakovane učinke,« je 
še dodala predsednica.

Marija Lebar

DRUŽBA BTC

Prejeli posebno nagrado za učinkovito ravnanje z 
energijo

V okviru 15. dnevov energetikov, 
ki so potekali sredi aprila v Porto-
rožu, je bila tudi slovesna podeli-
tev nagrad za učinkovito ravnanje 
z energijo. Družba BTC iz Ljubljane 
je ob tem prejela posebno nagrado 
za dosežke na področju učinkovite 
rabe energije, proizvodnje energije 
iz obnovljivih virov in energetskega 
menedžmenta. Dobitnike nagrad, 
imenovanih tudi energetski oskar-
ji, je izbrala posebna petčlanska 
komisija.

V BTC-ju so sredi preteklega le-
ta med prvimi v Sloveniji prido-
bili mednarodni certifikat ISO 
50001:2011, standard, ki omogo-
ča, da organizacije dosledno in 
učinkoviteje upravljajo z energijo. 
Poleg tega so v letu 2012 v BTC v 
naložbe energetske vsebine vlo-

žili 1,5 milijona evrov. Glavni na-
men njihove energetske politike ni 
le skrb za zniževanje porabe. Gre 
za uvajanje celotnega sistema ni-
žanja porabe in hkratne proizvo-

dnje »zelene« energije iz trajno-
stnih virov in s tem skrb za varova-
nje okolja.

V družbi letno proizvedejo sku-
paj okoli dva milijona kilovatnih ur 
električne energije. Tako v Ljubljani 
kot v nakupovalnem centru v Mur-
ski Soboti imajo na strehah na-
meščeni sončni elektrarni, solar-
na elektrarna pa je vgrajena tudi v 
fasadi Kristalne palače v Ljubljani.

Družba teži k permanentnim 
energetskim izboljšavam. Tako so 
lani prenovili in zamenjali potra-
tno in zastarelo razsvetljavo na več 
svojih objektih. V logističnem cen-
tru v Ljubljani bodo zato prihranili 
na letni ravni okoli 524.000 kWh, v 
nakupovalnih središčih v Ljubljani, 
Novem mestu in Murski Soboti pa 
še nadaljnjih 305.000 kWh.

Tudi sicer je poslovanje te druž-
be primer uspešnih poslovnih od-
ločitev uprave z Jožetom Merma-
lom na čelu, kakršnih je v Sloveniji 
malo. Med tem, ko se je marsikateri 
menedžerski odkup izjalovil in pre-
vzemniki bančnih kreditov ne mo-
rejo poplačevati, je v BTC druga-
če; družbi Ajdacom in Invest Point, 
preko katerih delničarji obvladujejo 
BTC, sta že pred leti odplačali obve-
znosti iz prevzema. Čeprav so lani 
beležili manjši padec prihodkov, so 
vendarle zvišali presežek sredstev 
ustvarjenih iz poslovanja, zato bo-
do na skupščini ta mesec predla-
gali izplačilo dveh milijonov evrov 
za dividende. Kljub tolikšnemu zne-
sku v družbi ostaja okoli 12 milijo-
nov evrov za naložbe in rezerve. 

Marija Lebar

Družba BTC pod vodstvom Jožeta 
Mermala posluje uspešno. (Foto: ML)
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OBČINSKI SVET LUČE

Predlog ureditve naselja 
Luče gre v široko javno 

obravnavo
Na aprilski seji se je lučki občin-

ski svet seznanil s predlogom Stro-
kovnih podlag za ureditev naselja 
Luče. Tega je izdelal Razvojni cen-
ter Planiranje d.o.o. iz Celja, na se-
ji sveta pa je bil poročevalec pred-
stavnik centra Radovan Romih.

Župan Ciril Rosc je ob tem po-
vedal: »Po sprejemu proračuna v 
lanskem letu smo naročili pripra-
vo strokovnih podlag za ureditev 
naselja Luče. Osnovne smernice 
načrtovalcu je podal pristojni ob-
činski odbor. Dokumentacija je pri-
pravljena do faze, da je lahko pred-
stavljena na občinskem svetu in bo 
potem lahko šla v javno obravna-
vo, ki naj bi bila odprta daljše ob-
dobje, predvidoma do jeseni, da bo 
zainteresirana javnost imela mo-
žnost dajanja pripomb.«

V dokumentu je predlagana pro-
storska ureditev dela Luč s popolni-
tvami prostora, za Juvanove prode 

z območjem ob predvideni obvoz-
nici in ureditev prireditvenega pro-
stora na Hočevarjevih njivah. Idej-
ni načrt je v skladu z veljavnimi dr-
žavnimi akti, je še povedal župan 
Rosc.

Po razpravi je občinski svet spre-
jel sklep, da se Strokovne podla-
ge za ureditev naselja Luče najprej 
predstavi lastnikom zemljišč, kjer 
so načrtovani posegi. V nadaljeva-
nju gre dokument v javno obravna-
vo, v roku štirinajstih dni po začet-
ku javne razgrnitve pa se izvede pr-
va javna razprava.

Na tej razpravi bodo prisotni tu-
di predstavniki pripravljavca pod-
lag, ki bodo dajali pojasnila in od-
govore. Še eno tako razpravo pa 
bodo pripravili najverjetneje v je-
seni, proti koncu postopka, ko bo-
do že zbrani predlogi in pripombe 
občanov.

Marija Lebar

OBČINA SOLČAVA

Ministrstvo potrdilo projekt panoramska cesta

Župan občine Solčava Alojz Li-
pnik: »Celotno omenjeno območje 
sodi v okvir Nature 2000. To pa naj 
bi bila priložnost in ne omejitev, saj 
morajo biti rešitve prvenstveno prija-
zne do domačinov. Žal pa se ti več-
krat soočajo z ljudmi, ki prihajajo 
od drugod in pustošijo po gozdovih, 
vznemirjajo ljudi in živali ter za seboj 
puščajo razne odpadke. V zimskem 
času vnašajo hrup in onesnaženje 
v okolje vozniki motornih sani, v le-
tnem pa nabiralci gozdnih sadežev, 
ki sploh ne upoštevajo zakonskih 
predpisov pri tej dejavnosti in se ne 

zavedajo, da je pravica vstopanja v zasebne gozdove tudi obveznost spo-
štovanja narave in lastnikov gozdov. Zato želimo s svojimi ukrepi tok obi-
skovalcev usmerjati na prostore, ki smo jih izbrali skupaj z domačini, in kjer 
150.000 obiskovalcev, kolikor jih imamo na leto, ne bo povzročalo škode.«

Solčavska občina je prejela 
sklep ministrstva za gospodarski 
razvoj in tehnologijo o odobritvi 
projekta Solčavska panoramska 
cesta. Gre za izvedbo infrastruktu-
re za obiskovalce ob panoramski 
cesti, ki pa ne bo hkrati del cestne 
infrastrukture. Načrtovana pridobi-
tev bo dopolnila turistično ponud-
bo Solčavskega in usmerjala tok 
obiskovalcev, saj bo ponujala šte-
vilne zanimivosti v skladu s trajno-
stno naravnanostjo razvoja. 

Župan Alojz Lipnik je povedal: »S 
projektom nismo želeli začeti, do-
kler nismo uskladili vseh vidikov, 

za kar je bilo potrebno medsektor-
sko sodelovanje. Oblikujemo pro-
jektno ekipo, v kateri bodo vključe-
ni predstavniki varstva narave, kul-
turne dediščine, gozdarji, prometni 
strokovnjaki, predstavniki občine in 
kot najpomembnejši naši domači-
ni, ki živijo na tem območju. Vidno 
vlogo pri izvedbi ima zavod Center 
Rinka. Doslej smo definirali nekaj 
točk ob panoramski cesti, na ka-
terih se bodo lahko ustavljali obi-
skovalci, turisti ali šolarji in izvedeli 

ali videli kaj novega in zanimivega. 
Med drugim bodo opremljene raz-
gledne točke, označene naravne 
znamenitosti s poudarkom na po-
sebnih rastlinah in živalih teh ha-
bitatov, vodni motivi, svet kamnin, 
sakralna dediščina, kot so kapeli-
ce in znamenja, rastlinska čistilna 
naprava … Dodali bomo didaktič-
ne pripomočke za otroke in še kaj.«

Po Lipnikovih besedah je celo-
vita rešitev projekta že uvrščena v 
Regionalni razvojni program 2014 
– 2020. Gre za izvedbo v dveh fa-
zah. Za prvo, ki ji je ministrstvo na-
menilo okoli 400.000 evrov denar-

ja, naj bi bila do jeseni narejena 
dispozicija projektne naloge, v ka-
teri bi bila izdelana ideja in razdelil-
nik izvajanja del, usklajevanje z za-
interesiranimi lastniki zemljišč, ko-
municiranje in usklajevanje z osta-
limi partnerji na projektu. Ta bi naj 
bil dokončan do jeseni prihodnje 
leto.

Že prvo fazo so Solčavani uskla-
jevali tudi s sosednjima občinama 
Črna na Koroškem in Železna Ka-
pla, saj naj bi bila druga faza pro-
jekta izvedena v medobčinskem 
in čezmejnem sodelovanju. V dru-
gem delu bi se skupaj potegova-
li za dodelitev evropskih sredstev.

»Imamo stalne kontakte in iz-
vedbo projekta usklajujemo tu-
di z Družbo za avtoceste RS, ki je 
upravljavec same panoramske ce-
ste zlasti v delu, kjer predvidevamo 
ob cesti manjša parkirišča. Cesta 
mora biti predvsem ustrezna pro-

Ob panoramski cesti so določili nekaj točk, na katerih se bodo lahko 
ustavljali obiskovalci, turisti ali šolarji in izvedeli ali videli kaj novega in 

zanimivega. (Foto: Marija Lebar)

metnica za domačine. Ob tem naj 
omenim še en pomemben vidik. Z 
domačini – lastniki zemljišč, kjer 
bodo omenjene točke in namešče-
na infrastruktura, smo se dogovo-

rili o tem, da bodo prevzeli trajno-
stno naravnano vzdrževanje, saj bi 
bil to za občino samo prevelik za-
logaj.«

Marija Lebar

Vsaka duša je in postane 
tisto, o čemer premišlja.

Plotin

(Foto: ML)
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OBČINA GORNJI GRAD

Z evropskimi sredstvi do ureditve 
naselja Prod

V naselku Prod v Gornjem Gradu trenutno 
urejajo odvodnjavanje in javno razsvetljavo, 
ob zaključku del pa se bo cesta asfaltirala. 
(Fotodokumentacija Občine Gornji Grad)

FESTIVAL GORSKEGA LESA

Za ljubitelje 
narave, zabave 

in rekreacije
V Solčavi bodo prihodnji konec tedna pripra-

vili drugi Festival gorskega lesa, dogajanje bo 
popestreno s številnimi zabavnimi, kulturnimi, 
športnimi, izobraževalnimi dogodki. Pri pripravi 
bodo moči združili številni organizatorji. Kot pra-
vi Marko Slapnik, direktor Centra Rinka, bodo ob 
tem potekali še Dnevi Alpske konvencije.

4. Dnevi Alpske konvencije bodo letos organi-
zirani v Solčavi maja in v Mojstrani junija. Tokra-
tni moto je Po alpskih dolinah s kolesom in peš. 
Tako bo v soboto, 25. maja, pripravljeno vodeno 
kolesarjenje in sprehod po Logarski dolini.

Sam festival se bo začel že dan prej, torej v 
petek, 24. maja, zjutraj z medsosedskim poho-
dom iz Črne na Koroškem v Solčavo. Zvečer bo-
do na koncertu v cerkvi Marije Snežne nastopili 
učenci Glasbene šole Nazarje. Sobota bo poleg 
kolesarjenja in pohoda ponujala še igranje z le-
senimi družabnimi igrami in zvečer tudi turnir v 
teh igrah. V nedeljo, 26. maja, bo od 11. ure da-
lje predstavitev lesa in njegove obdelave, hitro ki-
parjenje z motorno žago, predstavitev izdelkov 
in dela z lesom na stojnicah, kulturni program, 
koncert Godbe Zgornje Savinjske doline in za-
bavno popoldne z domačimi muzikanti.

Marija Lebar

V Gornjem Gradu se v zadnjem času izvajajo 
dela na lokalni cesti v naselju Prod. Občina je za 
omenjen projekt kandidirala za sredstva iz naslo-
va ukrepa 322 Obnova in razvoj vasi, ureditev ko-
munalne in prometne infrastrukture ter povezav 
v naseljih. Za investicijo, ki zajema izkop, uredi-
tev odvodnjavanja, zasutje in asfaltiranje, bo pre-
jela sofinancerska sredstva v višini 85 odstotkov 
naložbe. Na podlagi javnega razpisa je bilo za iz-
vajalca izbrano podjetje MenSel d.o.o. iz Ljublja-
ne, dela pa naj bi bila zaključena v začetku junija.

Poleg ureditve ceste se bo na tem območju 
uredila ulična razsvetljava, kar bo pozitivno vpli-
valo predvsem na varnost in zadovoljstvo obča-
nov. Obstoječa cesta je v makadamski izved-
bi, nevarna, nepregledna, ozka in brez javne 
razsvetljave ter brez urejenega odvodnjavanja. 
Prav to stanovalcem povzroča težave in jim v 
času močnih nalivov poplavlja kletne in garažne 

prostore ter povzroča škodo. Neustrezno odvo-
dnjavanje prav tako povzroča prekomerno nabi-
ranje vode ter njeno odtekanje v naravno okolje. 
Z ureditvijo se bo zmanjšala ekološka škoda in 
izboljšala neoporečnost pitne vode, je povedal 
župan Stanko Ogradi.

Za voznike, kolesarje in pešce bo po zaključ-
ku del na voljo urejeno, varno in ustrezno cesti-
šče, ki bo z asfaltiranjem in javno razsvetljavo 
preglednejše. Ureditev prometne infrastrukture 
bo imela pozitiven vpliv predvsem na najmlajše 
udeležence. Ti namreč zahtevajo največ pozor-
nosti in pazljivosti, zato jim morajo biti zagoto-
vljene ustrezne površine za varno vključevanje 
v promet. Zaradi neustrezne javne razsvetljave 
trenutno prihaja do povečanega svetlobnega 
onesnaževanja. Po izvedbi investicije bo obre-
menjenost okolja bistveno nižja.

Štefka Sem

OBČINA NAZARJE 

Za večjo varnost prebivalcev tri nove svetilke

Razsvetljava je bila dolgoletna želja krajanov. (Foto: UK)

Konec prejšnjega meseca je 
upravljavec nazarske javne raz-
svetljave namestil v strnjeno na-
selje ulic Tominškova, Tratnikova 
in Pod Slatino tri nove svetilke jav-
ne razsvetljave. To je prva faza ure-
ditve, rok za nadaljevanje del še ni 
znan, odvisen pa je od razpoložlji-
vega denarja.

Direktor nazarske občinske 
uprave Samo Begič je ob tem 
povedal: »V strnjeno naselje ulic 
Tominškova, Tratnikova, Pod Sla-
tino smo namestili tri nove luči 
javne razsvetljave. To je bila dol-
goletna želja tamkajšnjih kraja-
nov. Pred leti smo že pripravili pro-
jekt, sedaj pa smo izvedli prvo fa-

tamkajšnje razsvetljave.« Potrebo 
po omenjeni razsvetljavi so več-
krat izpostavili tudi občinski sve-
tniki, zlasti Janez Štiglic, na sejah 
sveta.

Begič je še dodal: »Ker so v 
tem naselju vlamljali v avtomo-
bile, je namestitev svetilk prispe-
vek k večji varnosti in urejenosti 
naselja, ki ima sedaj tako rekoč 
popolno ureditev; pločnike, to-
plovod, kanalizacijo in del jav-
ne razsvetljave. Sicer je izvede-
na šele prva faza, rok za nada-
ljevanje del še ni znan in bo iz-
veden skladno z razpoložljivimi 
sredstvi.«

Marija Lebar

zo, tako da smo na sredo navede-
nih treh ulic namestili po eno sve-
tilko in tako porabili vsa sredstva, 

ki so bila letos v proračunu name-
njena za javno razsvetljavo, to je 
dobrih 5.000 evrov, za ureditev 
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OBČINA GORNJI GRAD

Potrjeni predlogi za 
občinska priznanja 

Na zadnji seji občinskega sve-
ta v Gornjem Gradu so svetni-
ki potrdili predloge za prejemni-
ke občinskih priznanj in nagrad, 
katera bodo podeljena na slavno-
stni seji ob občinskem prazniku v 
mesecu juniju. Podeljen bo naziv 

častni občan, dva zlata grba, tri-
je občani bodo prejeli grb obči-
ne. Podeljena bodo tudi prizna-
nja občine in Kocbekova prizna-
nja učencem, ki so vso osnovno 
šolo dosegali odličen uspeh.

ŠS

LOGARSKA DOLINA

Strokovnjaki o zelenem turizmu in trajnostni 
mobilnosti

Posvet je ponudil tudi analizo izvajanja projekta varovanja narave 
in turističnih znamenitosti na Solčavskem ter v Logarski dolini. Avgust 
Lenar je podal poročilo za čas po letu 1990, ko se je močno povečal 
obisk doline z motornimi vozili in so bili potrebni različni ukrepi. Med 
njimi tudi uvedba vstopnine za motorna vozila. 

S tem se je zmanjšal negativni vpliv na okolje, zmanjševala se je 
škoda v naravi in kmetijskih površinah, zbrani denar od vstopnin pa je 
bil namenjen za urejanje parkirišč, informiranje obiskovalcev ter vzdr-
ževanje nekaterih objektov. Ob tem se je izkazala možnost pridobiva-
nja trajnih virov dohodka in odpiranje delovnih mest. 

Usmeritev in nadaljevanje projekta trajnostne mobilnosti za Logarsko 
dolino je urejanje odnosov in sobivanja med gosti in domačini, pridobitev 
novih sredstev iz evropskih skladov, uvedba novih omejitev hkratnega šte-
vila vozil v zaprtem območju parka, uporaba tehnološko sprejemljivih (ele-
ktričnih) vozil ter zagotavljanje organiziranega prevoza z njimi. 

Za vzpostavitev novega stanja mehke mobilnosti je potrebno tudi 
sodelovanje s primerljivimi območji v Alpah in deželah, ki že imajo pr-
ve izkušnje s tem. Nameravana izvedba projekta bo zagotovo stala 
obiskovalce nekaj več, zato pa bo zagotavljala varovanje in primerno 
vzdrževanje tega slovenskega turističnega naravnega bisera.

Udeleženci so razpravljali o trajnostni mobilnosti v turistične namene, 
izkušnjah v Logarski dolini ter švicarskem modelu trajnostne mobilnosti s 

primeri dobrih praks. (Foto: Jože Miklavc) 

Avgust Lenar je nakazal, da se 
bliža čas, ko bo potrebno Logarsko 

dolino in interese domačinov 
zaščititi tudi s spoznanji in 

praktičnimi ukrepi trajnostne 
mobilnosti. (Foto: Jože Miklavc)

V Logarski dolini so od 7. do 9. 
maja potekali strokovni razgovo-
ri o napredku prizadevanj za po-
večanje trajnostne mobilnosti v tu-
rizmu v Sloveniji in Logarski dolini 
s primerjavo izkušenj iz Švice. Po-
tem ko so se v torek, 7. maja, se-
šli na poseben zbor zainteresiranih 
krajanov pretežno domačini iz Sol-
čavskega in Logarske doline, je v 
sredo, 8. maja, v hotelu Plesnik po-
tekal strokovno strateški seminar z 

delavnico Trajnostna mobilnost kot 
podpora turizmu. Organizator je bi-
la družba Logarska dolina d.o.o., ki 
je v okviru sodelovanja in progra-
ma Švicarski prispevek izpostavila 
primerjavo slovenskih razmer in iz-
kušenj ter ureditve v primerljivih de-
lih turistično razvite dežele.

Po uvodnih pozdravih in razmi-
šljanjih o realnih možnostih zagota-
vljanja trajnostne mobilnosti (zmanj-
ševanja motoriziranega prometa v 
Logarsko dolino) solčavskega župa-
na Alojza Lipnika in direktorja družbe 

Logarska dolina d.o.o. Marka Lenar-
čiča so nekateri drugi predstavili stra-
teško strokovne cilje, razmere in pra-
kso v zvezi s tematiko. 

Maja Pak iz Slovenske turistič-
ne organizacije Spirit je predstavila 
načrte in aktivnosti za razvoj zele-
nega turizma v Sloveniji in pouda-
rila, da so težnje v turizmu usmer-
jene po trajnostnem principu in z 
okoljevarstveno zavestjo. Dr. Ma-
tej Ogrin z oddelka za geografijo Fi-

lozofske fakultete v Ljubljani je ob-
delal slovenske primere in podporo 
javne infrastrukture trajnostne mo-
bilnosti v slovenskih turističnih kra-
jih (Vršič, Mangart, Planica, Moj-
strana-Vrata, Bohinj in Logarska 
dolina). Mag. Polona Andrejčič Mu-
šič iz Direkcije RS za ceste pa je 
opisala problematiko urejanja in 
vzdrževanja 6.300 km slovenskih 
cest s posebnostmi ter umestitvi-
jo 2.700 km državnih kolesarskih 
stez na območjih med mestnimi 
središči in turističnimi kraji (držav-

no kolesarsko omrežje). 
Andrej Brglez iz Ego Zero d.o.o. 

je predstavil projekt Odgovorno po-
tovanje (z električnimi mobilnimi 
sredstvi), domačin Avgust Lenar 
pa je podrobno predstavil dosež-
ke, izkušnje in načrte glede ureja-
nja prometa v Logarski dolini. 

Osrednja tematika je bila švicar-
ska izkušnja z modelom trajnostne 
mobilnosti Reta Solerja iz Združe-
nja za trajnostni razvoj gorskih ob-
močij ter Philippa Wegelina, pred-
stavnika Inštituta za turizem Uni-
verze v Lucernu. Za zaključek so 
pripravili še okroglo mizo Trajno-
stna mobilnost kot podpora turiz-
mu o predstavljenih tezah in pra-
ksah, ki pa ni doprinesla konkre-
tnih ali obvezujočih sklepov.

Jože Miklavc
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Na Ljubnem ob Savinji, v bližini stare stano-
vanjske zgradbe, stoji, točneje hira, veliko lipovo 
drevo, ki se že nekaj let poslavlja s tega sveta. 
Njegove mogočne veje, ki segajo skoraj do ro-
ba regionalne ceste med Ljubnim in Lučami, so 
se posušile in ob neurjih, vetru in dežju padajo v 
kosih pred hišo, morda celo na cestišče. Čeprav 
gre za zasebno lastnino, je v primerih ogrožanja 
javne varnosti poklican k akciji še kdo iz Obči-
ne Ljubno in vzdrževalec ceste. Odstranitev su-
hih vej, najbrž pa kar celotnega drevesa, bo zah-
teven poseg, ki bo terjal sodelovanje vseh treh, 
saj bo potrebna začasna zapora te frekventne 
ceste in profesionalen poseg sekačev. Čakati na 
naslednja (ne)srečna naključja bi bilo zares ne-
odgovorno.

Jože Miklavc

OBELEŽILI 20-LETNICO GLASBENE ŠOLE NAZARJE

S koncertom izrazili odprtost različnim glasbenim 
zvrstem

Brata Rak, harmonikar Andrej in kontrabasist Gregor, iz ansambla Golte sta hodila v Glasbeno šolo 
Nazarje pred kitaristom Tonijem Drobežem.

Alfi Nipič je prepeval svoje zimzelene uspešnice.

Ravnatelj Jernej Marinšek (drugi z leve) z življenjsko sopotnico Karin Garb (levo) si je koncert ogledal 
v družbi nekdanje ravnateljice glasbene šole Olge Klemenšek (v sredini) in direktorja podjetja KLS 
Mirka Straška ter njegove žene Fanike, predsednice Godbe Zgornje Savinjske doline in nekdanje 

računovodkinje nazarske glasbene šole.

BODICA TEDNABODICA TEDNA

Glasbena šola Nazarje letos praznuje dve de-
setletji svojega delovanja. Minuli petek so orga-
nizirali koncert z naslovom Praznujmo skupaj in 

nanj povabili učence, njihove staršev, pedagoge 
in simpatizerje. 

Pozdravne besede je občinstvu v dvorani in 

nastopajočim namenil ravnatelj glasbene šole 
Jernej Marinšek, ki je poudaril, da so se z glas-
benim dogodkom želeli približati tudi tistim po-
slušalcem, ki ne obiskujejo njihovih klasičnih 
koncertov, obenem pa izraziti odprtost različ-
nim glasbenim zvrstem. Nastopajočih niso iz-
brali naključno, glasbenim sestavom je bilo na-
mreč skupno dejstvo, da v njih muzicirajo seda-
nji ali nekdanji učenci oziroma profesorji.

Obiskovalce so tako zabavali narodnoza-
bavni ansambli Vihar, Vitezi celjski, Golte, druži-
na Galič, The Moonlighting Orchestra – Delo na 
črno in tolkalna skupina Rhythm factory. Njihov 
nastop je bil tudi dokaz, da se z glasbenim zna-

njem da doseči veliko, ne glede na to, ali igraš 
klasično, pop ali narodnozabavno glasbo. 

Glasbena poslastica večera je bil nastop slo-
venskega pevca zabavne in narodnozabavne 
glasbe Alfija Nipiča. Ta seveda ni obiskoval na-
zarske glasbeno izobraževalne ustanove, a je 
v petih desetletjih svojega delovanja in sodelo-
vanja tako z zabavnimi kot z narodnozabavni-
mi ansambli razveseljeval občinstvo v Sloveni-
ji in tujini. 

Piko na i v zabaven večer je dodal moderator 
programa Franci Podbrežnik – Solčavski, ki je 
dokazal, da ni samo hudomušen govornik, tem-
več tudi odličen glasbenik in pevec. 

Več fotografij si lahko ogledate na www.sa-
vinjske.com (geslo: gs20na).

Tekst in foto: Marija Šukalo
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Zgodovina in narodopisje

Iščemo stare fotografije

Piše: Aleksander Videčnik

Kocbekove storije (9)

TURKI V SOLČAVI IN LUČAH
Ko so Kaplani zvedeli, da se bližajo Turki, so na 

grajskem (graškem) travniku položili deske, v ka-
tere so zabili žeblje, da so molele konice kvišku. 
Nato so jih posuli z zemljo, da se ne bi opazilo. 
Ko so Turki pridivjali, so jezdili preko travnika, ker 
so mislili, je njiva. Konji so se zbodli in Kaplani so 
se tako rešili Turkov. Ti so se zato napotili v Solča-
vo. Ko so prišli na vrh Olševe, je bila v dolini moč-
na megla, videti je bilo samo vrhova Olševe in Ra-
duhe. V bližini (vrh Olševe) so ugledali pastirja, ki 
je kuril velik ogenj. Vprašali so ga, če je to Solča-
vsko polje, kar vidijo pred seboj. On jim je pritrdil in 
še pristavil, da je tam na drugi strani mesto, kjer 
vidijo drugi ogenj. Z ognjem so opozarjali ljudi na 
prihod Turkov. Turki so pognali konje v dir, ker pa 
jim je zmanjkalo ravnine, so se začeli valiti po pe-
činah navzdol. Tu je spet Kocbekova pripomba: 
»Enako se pripoveduje o Raduhi«.

ZAKLAD V OLŠEVI
Kocbek je zapisal tri različna tolmačenja in jih 

označil s črkami a, b, c:
A) Prodnikov pastir je pasel ovce na Olše-

vi. Prišel je do neke votline. V njej je videl mizo, 
na kateri je bilo polno zlatnine in srebra, pa tudi 
drugih dragocenosti. Poleg mize so bili trije ška-
fi polni zlata in srebra, pod mizo je ležala velika 
kača. Pastir je vzel iz vsakega škafa nekaj dra-
gocenosti. Pa se je vdal pijači in je pogosto popi-
val. Ko mu je zmanjkalo denarja, je šel po zlatni-
no v jamo. Nekoč je popival v Železni Kapli. Ko je 
bil že močno pijan, se je drl: »Juhejsasa, le pijmo 
ga, saj Olševa še 'ma.« Ko pa je spet prišel v ja-
mo po denar, je bila pred votlino zvaljena velika 
skala in nikdar več ni prišel do zaklada.

B) Rogarjev pastir je našel v Potočki zijalki za-
klad in je hodil tja po denar. Ko je šel na Šimanje 
(dan sv. Šimna) na »jarmarkt« v Železno Kaplo, je 
nesel s seboj zlato vago (tehtnico). Tam je popi-
val, plesal in pijan vzklikal: »Hejsasa, saj Olševa še 
ima.« Od tedaj ni več našel mesta, kjer je bil zaklad.

C) Neki stari pastir, Grazon po imenu, je hotel 
preizkusiti srečo in najti zaklad. Župnik mu je po-
vedal, kako mora rotiti. Na veliko gospojnico je 
šel v Potočko zijalko in je rotil, kakor mu je sve-
toval župnik. In res, videl je tri polovnjake polne 
zlata, ob njem pa hudega psa čuvaja. Prestra-
šil se ga je in urno zbežal. Med ljudmi je govoril, 
da bi lahko dobil zaklad, če se ne bi ustrašil psa.

ZLATO NA OKREŠLJU
Neki Lah je vsako leto prihajal preko Kamni-

škega sedla na Okrešelj. Pri planšaricah je na-

vadno nekoliko počil, popil malo mleka, potem 
pa je šel in nesel s seboj slatinsko steklenico (en 
in pol litra). Ko je prišel nazaj, je prinesel stekle-
nico polno zlata. Vedel je namreč za studenec, 
katerega voda je prinašala s seboj zlato. Lah je 
prišel vsako leto ob istem času, vzel polno ste-
klenico, prazno pa postavil pod studenec. Tako 
je Lah dolgo prihajal po zlato. Ko pa je opešal in 
slutil smrt, je na smrtni postelji svojima sinovo-
ma dal listič papirja, na katerem je bilo začrtano, 
kje je zlati studenec. Povedal jima je, da naj išče-
ta »v tretji gori od Matka, kraj stene blizu vode, s 
ploščo pokrit studenec«. Sinova sta šla iskat zla-
ti studenec, pa ga nista mogla najti. Tudi več do-
mačinov ga je pozneje iskalo, toda zaman, no-
beden ni imel več te sreče.

ZLATO V ROGATCU
Kmet Riher v Podvolovljeku je vedel pod Ro-

gatcem za zlato, ki je bilo v neki zijalki – pri Leh-
kem kamnu. Zdaj ne morejo več najti tiste zijal-
ke. Riher je iz zlata dal vliti konjičke in voziček. V 
Riherjevem je tedaj teklo zlato. Brinjevček (pisal 
se je Mlinar) je na binkoštno nedeljo pasel ovce. 
Ko je med mašo molil, je slišal nekaj kapati. Po-
tem je zagledal luknjo, v katero je zlezel. Posta-
lo ga je tako strah, da je zbežal. Nikdar več ni na-
šel te luknje.

DENAR V RAJHOVKI
Na Rajhovki (grič pri Ljubnem) je votlina, v ka-

teri so zakopani denarji bogatih Rajhov. V votli-
no se ne more priti, ker so same ozke špranje. 
Včasih se notri vidi luč, ko denarji cvetijo.

DENAR V RADMIRJU
Na neki groblji pri Radmirju se je zvečer vide-

la luč. Kmet Kos, ki je to videl, je šel vprašat go-

spoda, kaj naj naredi. Župnik mu je rekel: »Če je 
notri skrit denar, ga ne smeš sam ven spravljati, 
naj to stori kakšna živina.« Ko so kopali, so našli 
korito. Ko so bogastvo s konjem potegnili na pla-
no in ga privlekli do doma, je bil konj na mestu 
mrtev, Kosi pa so obogateli.

KAKO BI DENAR SKRILA 
Neka ženska je bila na smrt bolna in je vedno 

razmišljala, kako bi svoj denar skrila. Nekega ve-
čera se je zelo slabo počutila, da je slutila bližnjo 
smrt. Nikogar ni pustila k sebi. Njen hlapec pa je 
bil radoveden in se je skril, da bi opazoval, kaj se 
dogaja. Videl je, ko je vzela izpod vzglavja vre-
čo denarja in to nesla v kuhinjo. Tam je vzdignila 
skril, skopala luknjo in denar tako skrila. Potem 
je z ritjo udarila po skrivališču in rekla: »S čim so 
zapečateni, s tem bodo odpečateni.« Hlapec je 
vse to skrbno opazoval. Ženska je nato šla na-
zaj v posteljo in kmalu umrla. Nihče ga ni opazo-
val, ko je žensko dvignil iz postelje, jo posadil na 
skrivno mesto z besedami: »S čim je bila zape-
čatena, s tem bo odpečatena.« Žensko je odne-
sel na posteljo nazaj, denar je pa vzel.

KLEMENŠKOV PEKEL
Nekoč so pri Klemenšku orali na praznik 

najdenja sv. Križa (3. maj). Na ta dan običaj-
no kmetje praznujejo in ne opravljajo zemelj-
skih del. Naenkrat pa so jim voli ušli in so tekli 
proti Peklu in skočili v globoko jamo. Čez ne-
kaj časa je prinesla voda na svetlo jarem, in to 
pri Pečovskih studencih. Ljudje so rekli: »Prav 
jim je, ker niso spoštovali božjega praznika.« 
Na sploh je veljalo pravilo, da se cerkveni pra-
zniki spoštujejo.

Nadaljevanje prihodnjič.

Znani gozdni delovodja Bogomir Supin na Lučkem dnevu leta 1990. Bogomir Supin je skrbno zbiral 
razne zgodovinske podatke o delovanju gozdnih delavcev. Tako so nastali tudi nekateri moji zapisi, 
ki predstavljajo delo na rižah, življenje olcerjev v planini in še mnogo kaj drugega, dragocenega za 

ohranjanje narodopisne in zgodovinske dediščine naše doline.



Savinjske novice št. 20, 17. maj 201314

Organizacije

FLORJANOVO V ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI 

V Mozirju praznovanje preprečile intervencije po 
sobotnem neurju

V soboto, 4. maja, je godoval 
sveti Florjan, zavetnik gasilcev. Z 
mašami so se ga spomnili širom 
po Zgornji Savinjski dolini. V nede-
ljo, 5. maja, pa so dan gasilca pra-
znovali mozirski prostovoljni gasil-
ci, ki so se zbrali v Lepi Njivi. Tokrat 
v okrnjeni zasedbi, saj jih je bilo 51 
še na intervencijah po sobotnem 
neurju s točo.

Gasilci PGD Ljubno ob Savinji 
so se 4. maja v sprevodu podali od 
gasilskega doma na Ljubnem pro-

ti podružnični cerkvi Matere Božje 
na bližnjih Rosuljah, kjer je eden 
od stranskih oltarjev posvečen nji-
hovemu stanovskemu zavetniku. 
Prisotni so se pri maši, ki jo je da-
roval domači župnik Martin Puše-
njak, zahvalili in obenem priporo-
čili svetemu Florjanu za pomoč pri 
njihovem humanem poslanstvu. 
Prazničnemu dnevu primerno so 

se zbrali še na druženju v tamkaj-
šnjem gasilskem domu.

Gasilci rečiške občine so se svo-
jemu zavetniku poklonili pri maši v 
cerkvi Janeza Krsnika v Šentjanžu. 
Mašo, ki je bila posvečena tako ži-
večim kot mrtvim gasilcem, je le-
tos ob asistenci bogoslovca Marka 
Rakuna daroval rečiški rojak pater 
Krizostom Komar. Poudaril je, da 
se gasilci srečujejo z apokaliptič-
nimi dogodki, kot so hude prome-
tne in elementarne nesreče ter po-

žari, kjer rešujejo tako življenja kot 
imetje. Pri tem nesebično pomaga-
jo ljudem v stiski. Gasilcem je zaže-
lel, da bi čim manjkrat posredovali 
pri gašenju požarov in čim večkrat 
»prižigali« ogenj prijateljstva in do-
brote. Gostitelji srečanja PGD Gru-
šovlje, Rečica ob Savinji in Pobrež-
je so bili rečiški gasilci. 

Praznični prvi majski dan so ga-

silci prostovoljnih društev iz Boč-
ne in Gornjega Grada izkoristili za 
Florjanovo mašo v cerkvi svete-
ga Florjana, ki se nahaja na vzpe-
tini nad Gornjim Gradom. Omenje-
na cerkvica je blizu tako Gornje-
grajcem, saj spada v njihovo faro, 

kot Bočanom, saj cesta do nje vodi 
preko Bočne. Nekaj mlajših članov 
se je do cerkve podalo peš, nekaj 
pa se jih je peljalo z gasilskim kom-
bijem. Ideja o skupni maši prav pri 
zavetniku gasilcev je plod dobrega 
sodelovanja med društvoma. Ma-
šo je daroval gornjegrajski župnik 
Jože Belak. 

Ob prazniku svetega Florjana so 
se pri maši zbrali tudi gasilci iz No-
ve Štifte in Solčave. Pridružili so se 
jim še gasilci iz Primskovega, saj 
sta gasilski društvi iz Nove Štifte 
in Primskovega pobrateni. Mašo je 

daroval upokojeni mariborski po-
možni škof dr. Jožef Smej. Gasilce 
je blagoslovil in jim zaželel varnosti 
v trenutkih, ko drugim ljudem po-
magajo v težavah. 

Odkar tudi za solčavsko faro skr-
bi novoštiftni župnik Alojz Ternar, 

se gasilci pri omenjeni maši dobi-
vajo vsako leto v drugi fari. Letos 
je bila na vrsti Nova Štifta in zbralo 
se jih je blizu petdeset. Medtem ko 
so moški bolj aktivni pri intervenci-
jah, so tokrat za prijetno zakusko in 
druženje po maši poskrbele žen-
ske članice društva. V prostorih ga-
silskega doma so se družili še dol-
go v popoldan. 

Na florjanovo so se k slovesno-
sti praznovanje goda stanovske-
ga zavetnika zbrali člani treh pro-
stovoljnih gasilskih društev občine 
Nazarje. Letos je praznovanje pri-

Gasilci PGD Ljubno ob Savinji so se podali proti podružnični cerkvi Matere 
Božje na bližnjih Rosuljah. (Foto: Franjo Atelšek)

Pred mašo je bil čas tudi za skupno fotografijo gornjegrajskih in bočkih 
gasilcev. (Fotodokumentacija: PGD Bočna)

Gasilci rečiške občine so prisostvovali maši v cerkvi Janeza Krstnika v 
Šentjanžu. (Foto: Marija Šukalo)

V Novi Štifti se je zbralo blizu 50 gasilcev iz Solčave, Primskovega in 
Nove Štifte.
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pravilo Prostovoljno gasilsko dru-
štvo Nazarje.

Okoli 70 članic, članov in gasil-
ske mladine iz PGD Nazarje, Šmar-
tno ob Dreti in Gorica ob Dreti se je 
zbralo pri nazarskem gasilskem 
domu, kjer jih je v imenu gostiteljev 
pozdravil predsednik Roman Kraj-
ner. Izrazil je veselje nad številčno 
udeležbo in predstavil potek slove-
snosti. Zbrane je nagovorila župa-

nja Majda Podkrižnik. Izpostavila je 
izjemno delo članov gasilskih dru-
štev in se jim zahvalila.

Sledila je slovesna maša, ki jo je 
daroval nazarski župnik Franc Ko-
vše. Ta je v nagovoru poudaril pre-
danost in požrtvovalnost gasilcev, 
ki priskočijo bližnjemu na pomoč. 
Berilo so brali gasilci, pevski zbor 
sv. Martina pa je zapel novo pe-

sem, ki jo je na čast sv. Florjanu na-
pisal član PGD Nazarje Srečo Urtelj 
starejši, uglasbila pa Klara Praznik.

Po maši so frančiškani v atriju 
samostana za vse udeležence pri-
pravili manjšo osvežitev, vsako le-
to pa svoje dobre želje gasilcem 
sporočijo tudi sestre klarise. Slo-
vesnost se je nadaljevala pred ki-
pom sv. Florjana pri gasilskem do-
mu. Za kulturni prispevek so poskr-

beli člani pevskega zbora iz več ga-
silskih društev. Sledila je še večerja 
in tovariško druženje.

Mozirski gasilci so se zbrali pri 
Mlinarju, kjer so uredili prostor za 
hrambo opreme gasilske trojke Le-
pa Njiva. Novo orodišče, kot je de-
jal predsednik društva Roman Čre-
tnik ml., bi lahko bilo večje in še bolj 
opremljeno, kljub temu pa bo služi-

lo svojemu namenu. 
»Ideja delovanja gasilskih trojk 

je v Sloveniji dobro poznana, kljub 
temu pa sta trojki v Šmihelu in Le-
pi Njivi, ki delujeta pod okriljem mo-
zirskega gasilskega društva, med 
redkimi dejansko delujočimi,« je 
povedal Čretnik. Ob tem je omenil 
potrebnost delovanja enot v okoli-
ških zaselkih, ki so od gasilskega 
doma oddaljeni. Ti gasilci so tako 
na mestih, kjer jih potrebujejo, bi-
stveno prej in lahko takoj začnejo s 
posredovanjem. 

To se je kot koristno pokazalo tu-
di ob neurju s točo, ki je območje 
občine Mozirje prizadelo v največji 
meri. Na terenu je bilo kar 63 gasil-
cev, ki so pomagali pri reševanju 
premoženja občanov na 29 me-
stih. Na praznični dan jih je bilo še 

51, pred njimi pa tudi največji pro-
jekti, kot so bili prekrivanje strehe 
osnovne šole, vrtca in podružnične 
šole v Lepi Njivi.

V močnem nalivu je nove ga-
silske prostore blagoslovil župnik 
Sandi Koren, ob tem pa vsem ga-
silcem, ki so vedno pripravljeni pri-
hiteti na pomoč, zaželel veliko bla-
goslova pri opravljanju humane-
ga poslanstva. Pozdravil jih je tudi 
župan Ivan Suhoveršnik, ki se jim 
je zahvalil za nesebično pomoč in 
stalno pripravljenost pomagati so-
ljudem.

Po slovesnosti je sledila maša in 
družabni del. Slednji je bolj ali manj 
odpadel, saj so morali operativni 
člani nazaj na intervencije.
Benjamin Kanjir, Marija Lebar, Štefi 
Sem, Marija Šukalo, Franjo Atelšek

Okoli 70 članic, članov in gasilske mladine iz PGD Nazarje, Šmartno 
ob Dreti in Gorica ob Dreti je prisostvovalo maši v nazarski cerkvi. 

(Fotodokumentacija PGD Nazarje)

Predsednik PGD Mozirje Roman Čretnik ml. in župan Ivan Suhoveršnik ob 
predaji namenu prostora za hrambo opreme gasilske trojke Lepa Njiva. 

(Foto: Benjamin Kanjir)

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO LJUBNO OB SAVINJI

Požar na Atelškovi domačiji pod Smrekovcem

Ljubenski prostovoljni gasilci so na vaji prvič preizkusili hidrant na 
dvorišču Atelškove domačije. (Foto: Franjo Atelšek)

Na 1. maj, praznik dela so bili 
člani PGD Ljubno ob Savinji v do-
poldanskem času obveščeni o po-
žaru na Atelškovi domačiji v zasel-
ku Planina nad ljubenskimi Rast-
kami, oddaljeni 11 km z Ljubnega. 
Nemudoma je bila aktivirana šte-
vilna ekipa gasilcev, ki je z vso raz-
položljivo opremo odhitela na po-
moč na kmetijo, ležečo visoko pod 
Smrekovcem, kamor so prispeli v 
slabih dvajsetih minutah. 

Šlo je za gasilsko vajo, v kateri so 
ljubenski gasilci na praktičnem pri-
meru pokazali, v kakšnem času lah-
ko v takšnih okoliščinah pridejo na 
pomoč. Žal so se potrdila predvide-
vanja iz gasilskih vrst, da kljub še ta-
ko hitri intervenciji prizadevnih gasil-
cev iz doline v primerih požarov na 

vič preizkusili. Zbiralnik za dobrih 50 
tisoč litrov vode so na posestvu Ate-
lškove domačije ob pomoči Občine 
Ljubno zgradili pred dvema letoma. 
Omenjena količina pitne vode se je 
že v lanskem sušnem obdobju izka-
zala za veliko pridobitev, saj je bila 
na voljo bližnjim domačijam ob po-
manjkanju vode, še kako dobrodo-
šla pa bo tudi kot požarna voda, za 
katero vsi domačini in gasilci upajo, 
da je ne bo treba nikoli uporabiti. 

Ob številni gasilski ekipi, ki se je 
kljub prazničnemu dnevu udeležila 
gasilske vaje, zadovoljstva nad vi-
denim ni skrival ljubenski župan Fra-
njo Naraločnik in seveda domači iz 
Aclnove kmetije, kot se po domače 
pravi tamkajšnjemu posestvu. 

Franjo Atelšek

oddaljenih domačijah pride pomoč 
običajno prepozno. Manj kot pol ure 
je namreč po njihovem mnenju še 
vedno preveč za učinkovito ukrepa-

nje v primeru večjih požarov. 
V takšnih primerih je še kako do-

brodošel hidrant na domačem dvori-
šču, ki so ga prav na tokratni vaji pr-
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Ljudje in dogodki, Oglasi

JOŽEFA ŠTORGEL IZ RADMIRJA

Življenje, ki bi se bralo kot roman
V praznični šopek za hčerko 

je Jožefa Štorgel iz Radmirja po-
vezala cvetice – suhe in papirna-
te. Podobno kot je naredila v svo-
jem življenju ne ve se kolikokrat 
tudi za druge in ne samo za pra-
znovanja.

Jožefa, ki jo domači in znanci kli-
čejo Pepa, ve, da v starost ne vodi-
jo široke in gladke poti, ki jih lahko 
čas tudi zabriše. Njene gotovo ne 
bo. Za sabo pušča sledi ljubezni, 
tudi do cvetja. Še lani so bile na ol-
tarju radmirske cerkve njene ike-
bane. Zdaj, pravi, ji zmanjkuje mo-
či, tudi prsti niso več tako okretni, a 
za mozirski Karitas bo še naredila 
kak cvet iz kreppapirja, skvačkala 
angelce in rožne vence. Njena pri-
poved o življenju nekega rodu je ta-
ko nadrobna in na trenutke tako ži-
va, da zaboli. 

Rojena je bila v družini Zavolov-
šek, obdarjeni s trinajstimi otroki. 
Starejši brat je umrl, ko je bil v tre-
tjem letu. Po dolgem, bolečem mol-
ku komaj slišno pove, da je na hitro 
zbolel. Mati mu je rekla, ko ni mo-
gel več jesti, da bo umrl, če ne bo 
jedel. »Ne bom, v nebesa bom šel,« 
je odvrnil. Dobro se še spominja tu-
di besed sosedovega oča: »Dost jih 
mate, Franceljna pa nbenga več.« 
Za njim je bil Lojze, ki zdaj živi v Mo-
zirju. Prva od deklet se je rodila Pe-
pa na Sv. tri kralje. Ker je hotela pre-
hitro na svet, je teta ugotovila, da to 
dete pač ne bo zraslo. In so jo krsti-
li že dan po rojstvu. Ko je bila stara 
pet let, je umrla teta.

CVETJU IZ PAPIRJA OSTALA 
ZVESTA DO DANES

Hodila je v slovensko šolo, do-
kler je ni med vojno zamenjala 
nemška. Rada bi postala učiteljica, 
a ta želja je ostala neizpolnjena. 
Nekaj zim je obiskovala gospodinj-
sko šolo v Gornjem Gradu. Naučila 
se je presti volno, odstriženo z do-
mačih ovac, in iz nje plesti nogavi-
ce, kvačkati prte. Zajčevi Franci sta 
s sestro Micko pomagali izdelovati 
papirnate rože za božji grob v rad-
mirski cerkvi. Še ne 15-letna je po 
njenem odhodu prevzela krašenje 
božjega groba. Samo njo je med 
vsemi sestrami pritegnilo tako ze-
lo, da je cvetju iz papirja ostala zve-
sta do danes. Zanj je potreben pa-

pir različnih barv. Včasih je bil malo 
slabši, kot ga je dobiti danes. Prina-
šali so ji ga iz Gornjega Grada ali 
papirnice. Najprej ga je bilo treba 

razrezati na trakove, nato so prsti 
začeli prepogibati, zvijati, svaljka-
ti, nabirati … Tako je cvet počasi do-
bival želeno obliko. Samo še pecelj 
in stebelce iz voljne žice je bilo tre-
ba pritrditi. Največ je izdelala vrtnic, 
marjetic, cvetk, podobnih zvezdi-
cam, iz navadnega belega papirja. 
Z njimi so se v velikonočnem času 
kitili snopi, iz njih so nastajali šopki. 
A vanje ni vpletala samo papirna-
tih rož; mednje je razvrščala suho 
cvetje in žitno klasje. Med pripove-
dovanjem se ji zasvetijo oči ob mi-
sli, kako bo spomladi posejala su-
he rože, jih utrgala ob pravem ča-
su in jim vdihnila novo življenje, ko 
jih bo s posebnim namenom dala 
od sebe. 

NIKOLI NISO VZELI POSOJILA
Ko je bila stara štiriindvajset let, 

sta si obljubila večno zvestobo z 
Rudolfom. Življenje s šestimi otroki 
ni bilo lahko, a so vse zmogli, opr-
ti na lastne moči in molitev. Nikoli 
niso vzeli posojila, in da bi zasluži-
li še kak dinar, so se peljali z lojtrni-
kom v Braslovče obirat hmelj ali pa 
že ob svitu pohiteli v maline. Največ 
dela je imela pozimi, pravzaprav 
od sensvedi do pepelnice, ko sveže 
cvetje ni bilo dosegljivo. Takrat je iz-
delala iz suhih in papirnatih cvetov 
tudi po deset ikeban, nekaj večjih, 
nekaj manjših. Celo leto pa je sple-

skrbela za otroke. Današnji čas ni 
naklonjen takemu opravilu. Svoje 
so opravile vrtnarije in cvetličarne. 
A tudi zanimanja za izdelavo cve-
tja, ki posnema naravno, ni pretira-
nega, niti med Marijinimi vnuki; šti-
rinajst jih ima in osem pravnukov. 
A se ne sekira. Hčerki Jožica in Da-
nica pa le znata delati to, čemur je 
mama posvetila precejšen del svo-
jega časa. 

Pravi, da bi nastal roman, če bi 
napisala vse, kar je doživela. Med 
spomini, se zdi, ima posebno me-
sto vojni čas, med njimi pa mami-
na neustrašnost. Občutljivi za do-
gajanje okoli sebe, se je zganilo sr-
ce, ko je videla med partizani obi-
lje na eni strani, na drugi pa slišala 
grožnjo s smrtjo zaradi koščka kru-
ha. Sama je pomagala po svojih 
močeh. Da bi zahtevala za to izre-
dno pokojnino, dodatke? Nikoli, je 
preveč videla, pravi. Vzela je le po-
kojnino po možu – od njegove smr-
ti je minilo že šestindvajset let. 

Andreja Gumzej

tala nagrobne vence iz papirnatih 
rož. Od daleč so jih prihajali naro-
čat. Včasih, pripoveduje Pepa, je 
bila pokonci tudi po dve noči in dva 

dneva, da jih je dokončala, za ene-
ga mrliča tudi po pet, celo deset. Le 
podnevi je odložila delo, da je po-

Jožefa Štorgel pravi, da bi nastal roman, če bi napisala vse, kar je doživela. 
(Foto: AG)
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KUHARSKA DELAVNICA MOZIRSKE KARITAS

Za mizo povabili nekaj župljanov, ki živijo sami

Vida Čretnik (desno): »Vem, da vsaka zna nekaj 
narediti, vsi pa se celo življenje učimo, tudi jaz 
lahko od njih kaj odnesem.« (Foto: AG)

S slavnostnim kosilom za osamljene župlja-
ne se je zaključila kuharska delavnica, ki jo je vo-
dila Vida Čretnik, organizirala pa Karitas Mozir-
je. V Šmihelu nad Mozirjem se je v soboto, 27. 
aprila, zbrala skupina ljubiteljic dobre, a prepro-
ste kuhinje. V kuhinji šmihelskega župnišča so 
izmenjale svoje izkušnje in pod strokovnim vod-
stvom Vide Čretnik spoznale tudi kakšno skriv-
nost, ki jed, skuhano po receptu, naredi še oku-
snejšo. 

Sestavine za jedi so prispevali dobrotniki, 
slavnostni pogrinjek je nastal po zamisli mlade 
skavtinje Neže Brezovnik. Na delavnici so ure-
sničili še eno zamisel: sodelavci Karitas so za 
mizo povabili nekaj župljanov, ki živijo sami, in 
z njimi preživeli sobotne urice v vedrem razpo-
loženju. 

Kot je povedala Vida Čretnik, je Karitas orga-
niziral delavnico z namenom, naučiti se kaj no-

vega: »Vem, da vsaka zna nekaj narediti, vsi pa 
se celo življenje učimo, tudi jaz lahko od njih kaj 
odnesem. Jedilnik sem sestavila sama. Glede 
na to, da me je že večkrat kdo vprašal, kako se 
pripravi kakšna jed, sem se odločila, da bo za 
predjed ribji biftek.« 

Okusen in bogat nedeljski meni je posladkala 
za konec jogurtova strnjenka z malinovim preli-
vom. Če bo dovolj zanimanja, je gospa Vida pri-
pravljena voditi še kakšno delavnico, na kateri bi 
lahko na primer pripravili večerjo ali dopoldan-
sko malico. Med vrtenjem po kuhinji so tečajni-
ce že predlagala, da bi se naslednjič preizkusile 
v pripravi ajdovih žgancev in obare. 

Andreja Gumzej

ŽUPNIJSKA KARITAS NAZARJE 

V lanskem letu razdelili 5.559 kg 
prehrambenih paketov 

Prostovoljci Župnijske Karitas Nazarje so lani opravili več kot 70 prostovoljnih ur. 
(Foto: Marija Šukalo)

Župnijska Karitas Nazarje, ki jo vodi župnik 
Franc Kovše, deluje že skoraj dve desetletji. Nji-
hov cilj je po besedah tajnice Irene Papež Krajnc 
pomagati ljudem in otrokom v stiski ter ob na-
ravnih nesrečah. 

Za svoje boljše delo prostovoljci obiskujejo iz-
obraževanja in delavnice. V okviru Škofijske Ka-
ritas Celje se udeležujejo različnih praznovanj, 
kot sta gregorjevo ali kresovanje. 

Lani so opravili skoraj 70 ur prostovoljnega 
dela. Novembra so bili v pomoč ljudem ob po-
plavi, z nazarskimi osnovnošolci so v akciji Po-
kloni zvezek zbrali več kot sto kosov. Že drugo le-
to zbirajo tudi zamaške. Ob prvem novembru so 
s prodajo ekoloških sveč zbirali finančna sred-

stva. Prav tako so zbrali veliko zalogo ozimnice, 
otroških oblačil in obutve, ki so jih uskladiščili v 
celjski Škofijski Karitas.

»Veseli smo, ker smo lahko v lanskem letu 
razdelili 5.559 kg prehrambenih paketov, v ka-
terih so bili moka, mleko, testenine, riž, olje, pše-
nični zdrob. Ob božičnih praznikih pa smo raz-
deli tudi 20 božičnih paketov,« ne skriva zado-
voljstva Irena Papež Krajnc, ki je prepričana, da 
bodo z anketo med prejemniki pomoči uspeli 
ustvariti novo socialno sliko in tako določiti no-
ve kriterije delitve pomoči. Slednjo potrebuje vse 
več občanov, saj gospodarska kriza ogroža vse 
več ljudi. 

Marija Šukalo

KANADA

Matevž Lenarčič 
uspešno 

odpravlja 
probleme na poti 

Kot kaže, si bo Matevž Lenarčič še kako do-
bro zapolnil sneg in sneženje v Kanadi. Droben 
pršič mu je namreč prodrl v nekatere dele leta-
la. Po segrevanju se je sneg stopil in povzro-
čil visoke frenkvenčne vibracije na letalu, zato 
je moral prekiniti začrtano pot in pristati v Ha-
vre St. Pierre. 

»Havre St. Pierre je kraj blizu velike pušča-
ve Labradorja. Zato sem bil zelo srečen, da se 
je Hugo Elias, lokalni pilot, pojavil na letališču. 
Govori angleško, kar je zelo čudno v tem de-
lu Kanade. Bil mi je v veliko pomoč. Torej, brez 
njega bi bilo moje življenje tukaj veliko težje,« 
je Zgornjesavinjčan zapisal na svojo spletno 
stran. 

Pri odpravi napake so mu bili v veliko pomoč 
strokovnjaki iz Pipistrela, ki so sporočili, »da je 
napihan droben sneg med snežnimi nevihta-
mi prodrl v smerno krmilo in voda, ki je nasta-
la po otoplitvi, je premaknila masno središče na-
zaj tako, da prihaja do vzburjenja smernega kr-
mila. Matevž je uspel narediti na krmilu drenažo 
in odstraniti vodo. Predvidevamo, da ni struktur-
nih poškodb.«

Na poti do Saint Johnsa, izhodne točke proti 
Evropi, se je Rečičan ustavil še v Montrealu, kjer 
je imel pri Mednarodni organizaciji civilnega le-
talstva predstavitev svojega projekta.

Marija Šukalo
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FAŠUNOVA HIŠA NA LJUBNEM

Na ogled bo bogastvo 
vezenin

Od sobote, 18. maja, do po-
nedeljka, 20. maja, bo v Fašu-
novi hiši že desetič na ogled po-
stavljena razstava vezenin v ri-
šelje tehniki. Vezenine, ki nasta-
jajo pod prsti marljivih vezilj, bo-
do letos razstavljene tako v mu-

zejskem kot galerijskem delu hi-
še. Otvoritev jubilejne razstave 
bo v soboto ob 9. uri. Zanimive 
izdelke v stari tehniki si vsako le-
to ogleda veliko število obiskoval-
cev iz vse Slovenije.

ŠS

TEDEN RDEČEGA KRIŽA SLOVENIJE

Praznovanje v znamenju 60. obletnice 
krvodajalstva

Število krvodajalcev od leta 2008 do 2012 v Zgornji Savinjski dolini

V skladu z Zakonom o Rdečem križu Slovenije je na vseh po-
slovnih enotah Pošte Slovenije v prodaji 2.650.000 doplačilnih 
znamk, na vseh železniških in avtobusnih postajah v Sloveniji pa 
25.000 doplačilnih vozovnic, v vrednosti 0,17 evra. Lani je bilo 
zbranih skupno 319.810,26 evra. Zbrana sredstva Rdeči križ Slo-
venije namenja za izvajanje humanitarnih programov v korist naj-
ranljivejših skupin prebivalstva, tako na nacionalni kot na lokal-
ni ravni.

leto št. krvodajalcev

2012 1086

2011 1094

2010 777

2009 829

2008 810

Po svetovnem dnevu Mednaro-
dnega gibanja Rdečega križa (RK) 
in Rdečega polmeseca se je 15. 
maja v Sloveniji zaključil tudi tradi-
cionalni teden Rdečega križa Slo-
venije. Letošnje leto je praznovanje 
pri nas potekalo v znamenju 60. 
obletnice krvodajalstva v Sloveni-
ji. Zgornja Savinjska dolina spada 
med območja, kjer je krvodajalstvo 
v zavesti prebivalcev že od nekdaj, 
krvodajalske akcije so zato v naši 
dolini dobro obiskane. Zasluga gre 
tudi rednemu seznanjanju najmlaj-
ših generacij o vlogi in dejavnosti 
organizacije RK Slovenije.

RDEČI KRIŽ SPOZNAVAJO ŽE 
OSNOVNOŠOLCI

V okviru praznovanja je za-

šolcem sekretarka združenja Ilka 
Kramer Marolt prebere pravljico o 
Križem kapici, ki nesebično poma-
ga ljudem v stiski, skupaj tudi po-
gledajo risanko na temo medse-
bojne pomoči. Starejšim otrokom 
pripravi kviz ali pa skozi ustvar-
jalno delavnico skupaj spoznava-
jo delo organizacije RK. Otroci ta-
ko spoznavajo pojme medseboj-
ne pomoči in krvodajalstva in se 
tako kasneje lažje odločajo za ka-
kršnokoli sodelovanje s to ali ka-
kšno drugo humanitarno organi-
zacijo. 

V PETIH LETIH PREKO 4.500 
PROSTOVOLJNIH ODVZEMOV KRVI 

V maju in juniju združenje orga-
nizira tudi nekaj premičnih postaj 
za merjenje sladkorja in holeste-
rola, ki se ustavljajo v večjih krajih 
naše doline in prebivalcem nudijo 
brezplačno merjenje količine slad-
korja in holesterola v krvi. V juni-
ju je načrtovana krvodajalska ak-
cija v Gornjem Gradu, ki bo četrta 
tovrstna akcija v naši dolini v tem 
letu. Združenje kasneje načrtuje še 
izvedbo štirih tovrstnih akcij, pred-
videno število krvodajalcev v leto-
šnjem letu naj bi preseglo števil-
ko sedemsto. Akcije se izvajajo za 
transfuzijski oddelek celjske bolni-
šnice in Zavod za transfuzijsko me-
dicino Ljubljana.

V obdobju od leta 2008 do leta 
2012 je združenje uspešno organi-
ziralo 45 krvodajalskih akcij in pri 
tem zabeležilo 4.596 odvzemov 
krvi krvodajalcem. Za najbolj požr-
tvovalne krvodajalce so v letu 2012 
po večini krajevnih odborov pripra-
vili podelitve priznanj in skupno po-
delili 199 priznanj.

Tatiana Golob

to Območno združenje RK Zgor-
nje Savinjske doline svoje aktiv-
nosti usmerilo v obiske osnovnih 
šol v naši dolini in predstavitve 
svoje dejavnosti šolarjem. Prvo-

ON/OFF - AC/DC Tribute Band je bil formiran pred 
šestimi leti. Takrat so si kitarist Bojan Lamprečnik iz 
Bočne, basist Tomaž Dobrovc iz Nazarij, kitarist Si-
mon Vranjek iz Kopra in bobnar Primož Planovšek iz 
Letuša nadeli ime AC/DC Bon Scott Era Tribute Band. 

Po besedah predstavnika skupine Primoža Planov-
ška je ideja o preigravanju skladb legendarnih avstral-

skih rokerjev AC/DC tlela že dolgo. Piko na i je dal takratni pevec, čigar vokal 
je bil na trenutke res zelo podoben vokalu prvega pevca originalne zasedbe 
AC/DC Bona Scotta. Od tod tudi ime, Era - obdobje Bona Scotta. 

Sodelovanje v oddaji Slovenija ima talent je bila za bend odskočna de-
ska k čim več koncertom. Tak je bil tudi osnovni in edini namen sodelova-
nja v TV šovu. Po dveh uspešnih nastopih na TV je bend res veliko koncerti-
ral in širil rock kulturo po Sloveniji in tujini. Tekom let, ki so jih preživeli na ra-
znih odrih, so se srečevali z imeni, kot so Noctiferia, Riblja čorba, Pero Lo-
všin, Big Foot Mama in številnimi drugimi.

Kljub velikim načrtom je letos skupino zapustil pevec, tako da so ostali 
štirje člani zasedbe ta trenutek v vnetem iskanju vokalista, ki mu je tovrstna 
glasba pisana na kožo oziroma grlo, zato vabilo pevcem velja ...

Marija Šukalo
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ODBOR EDIJA MAVRIČA SAVINJČANA

Tema prihodnjega natečaja je pripovedništvo
Odbor Edija Mavriča Savinjča-

na (EMS) je nastal na pobudo sku-
pine posameznikov v sodelovanju 
s Kulturno umetniškim društvom 
Utrip in Savinjskimi novicami. Žu-
pani in županja Zgornje Savinjskih 
občin so 8. julija 2010 potrdili, da 
bodo pristopili k ustanovitvi nagra-
de Edija Mavriča Savinjčana in pro-
jekt sofinancirali. Posamezne obči-
ne sicer že imajo v svojih protoko-
lih zapisane postopke za podelitev 

občinskih priznanj in nagrad, ven-
dar Zgornja Savinjska dolina nima 
nobenega skupnega priznanja in 
nobene skupne nagrade, zato je bi-
la odločitev o skupnem projektu še 
toliko bolj pomembna.

Odbor EMS deluje pod okriljem 
KUD Utrip iz povsem racionalnih ra-
zlogov, da se poslovanje vodi preko 
društva in tako prihrani določen del 
sredstev za namen izvedbe nateča-
ja in strokovnega dela. Delo odbora 

EMS je dati priznanje ustvarjalnemu 
in prizadevnemu delu ustvarjalcev 
na kulturnem področju in jih še bolj 
vzpodbuditi v vztrajanju na začrta-
ni poti ter povečati prepoznavnost 
kulturnega ustvarjanja na področju 
Zgornje Savinjske doline. 

V spomin na Edija Mavriča Sa-
vinjčana vsaki dve leti pripravijo 
podeljevanje nagrade in priznanj, 
ki ga posvetijo enemu izmed po-
dročij Edijevega ustvarjanja: pesni-

štvu, leposlovju, igri, režiji, dramati-
ki in novinarstvu. Zadnja podelitev 
je bila leta 2012, zato bo naslednja 
prihodnje leto, ko bo na vrsti nate-
čaj za pripovedništvo. Zatem bo-
do prišli na svoj račun še ljubitelji 
dramatike in novinarstva. V odbo-
ru EMS svetujejo, da se začnejo vsi, 
ki se bodo potegovali za nagrado 
in priznanja na natečaju za pripo-
vedništvo, nanj počasi pripravljati. 

Katja Remic Novak

ŠPORTNO DRUŠTVO VRBOVEC

Obudili prvomajski turnir

Letos se je turnirja v malem nogometu udeležilo pet ekip. (Foto: IS)

Športno društvo (ŠD) Vrbovec je 
v času prvomajskih praznikov na 
športnem igrišču v Nazarjah orga-
niziralo turnir v malem nogometu. 
Nogometni maraton je bil pred le-
ti v Nazarjah zelo priljubljena prire-
ditev, ki se je odvijala 24 ur skupaj, 
s tokratnim turnirjem pa želi ŠD Vr-
bovec spet obuditi nekdaj močno 
prvomajsko športno tradicijo.

Letos se je turnirja udeležilo pet 
ekip, s čimer je društvo zadovoljno, 
za drugo leto jih obljubljajo še več. 
V društvu so prepričani, da jim bo 

počasi uspelo izpeljati nogometni 
maraton, kot so ga bili v Nazarjah 
nekdaj že vajeni.

Med tri najboljše ekipe v malem 
nogometu so se tokrat uvrstili ekipa 
Modro nebo, ki je zasedla tretje me-
sto, drugo mesto je pripadlo ekipi ŠD 
Gornji Grad, najvišjo stopničko pa je 
zasedla ekipa Jeroplast. Kot so pove-
dali spremljevalci športnega dogod-
ka, je bila finalna tekma res vredna 
ogleda, ekipi sta se za zmago borili 
do samega konca tekme.

TG

KZSŠ NA ŠKISOVI TRŽNICI 

Nepozaben dan za zgornjesavinjske študente

Ponudba na stojnici KZSŠ je bila bogata, na pokušini so namreč bile 
dobrote iz Zgornje Savinjske doline. (Fotodokumentacija KZSŠ)

Minuli teden so bili študentje iz 
Zgornje Savinjske doline del naj-
večjega študentskega dogodka 
v Sloveniji. V sredo, 8. maja, je že 
16. leto zapored v središču Lju-
bljane, na zelenih površinah Ilir-
skega stadiona potekala Škiso-
va tržnica, ki jo vsako leto prireja 
Zveza študentskih klubov Sloveni-
ja (ŠKIS).

Prireditev se je začela s povor-
ko vseh klubov, udeležence so poz-
dravili predsednik zveze Jaka Bas-
sanese, minister za izobraževanje, 
znanost in šport dr. Jernej Pikalo, 
podžupanja Mestne občine Lju-
bljana Tjaša Ficko, v znamenju pr-
ve EKO prireditve tudi direktor pod-
jetja Snaga d.o.o. Janko Kramžar, 
predsednik Evropske študentske 
unije Rok Primožič ter župan ob-
čine Slovenske Konjice Miran Go-
rinšek. Prireditev sta nepričakova-
no s svojim obiskom počastila in 
mlade pozdravila tudi predsednik 

Republike Slovenije Borut Pahor in 
župan Mestne občine Ljubljana Zo-
ran Janković. 

Kar 20 tisoč glava množica se 
je lahko ustavljala ob stojnici vsa-
kega študentskega kluba. Poku-
šali so lahko domače dobrote in 
lokalne posebnosti. Klub zgornje-
savinjskih študentov (KZSŠ) je v 
svojo ponudbo vključil savinjski 

želodec, zraven so obiskovalcem 
stojnice postregli še ajdov kruh, 
tri vrste sirov, slanino, salamo in 
bunko – vse seveda domače. Po-
sladkali so se lahko še z domači-
mi keksi in jabolčnikom. Poleg la-
stnih stojnic so študentske organi-
zacije letos pripravile EKO otoček 
in mladim ponudile pestro izbi-
ro zdrave prehrane. Škisova tržni-
ca je bila tudi letos ekološko obar-
vana, saj so se odpadki sproti lo-
čevali.

Vsi klubi so v okviru uradnega 
programa tekmovali v vlečenju 

vrvi. V res hudi konkurenci med 
vsemi 57-timi klubi so bili naj-
močnejši zgornjesavinjski fantje. 
Za nagrado so dobili brezplač-
no sproščanje v Termah Čatež. 
Na prireditvi so razglasili zmago-
valce ŠKIS gola in koša, kjer je bil 

ponovno glavni fantje iz KZSŠ. V 
večernem delu so nastopile šte-
vilne glasbene skupine in DJ-ji. 
Za vse študente, posebej zgor-
njesavinjske, je bil to gotovo eden 
lepših dni v letu.

Štefka Sem
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ROKOMETNI KLUB NAZARJE

Poraz na tekmi, ki ni odločala o ničemer 
Zadnji krog v letošnji 1. B DRL za 

ženske so nazarske rokometašice 
igrale v Ljubljani proti B ekipi Kri-
ma. Tekma ni odločala o ničemer, 
zato so nastopile oslabljene in pre-
pričljivo izgubile 41:24.

V vrstah Krima igra kar sedem 
igralk, ki trenirajo s člansko prvo 
ekipo, pa tudi sicer se ponašajo 
z dolgo klopjo, kar se je pozna-
lo na tokratni tekmi. Nazarčan-

ke so se na gostovanje odpra-
vile oslabljene, saj so nekatere 
nosilke igre ostale doma. Tek-
ma ni imela rezultatskega po-
mena, ker Krimovke igrajo izven 
konkurence, zato so v nazarskih 
vrstah priložnost za igro dobile 
igralke, ki sicer manj igrajo. Za-
radi kratke klopi se je izkazala 
boljša telesna pripravljenost in 
uigranost Krimovk, mlade Na-

zarčanke pa so prišle do prepo-
trebnih izkušenj igranja v član-
ski konkurenci.

V ekipi iz Nazarij sta strelsko iz-
stopali sestri Sandra in Niki Melavc 
z devetimi oziroma sedmimi goli. 
Tekmo je zaznamovala huda po-
škodba Bitenčeve, ki je najverjetne-
je strgala križne vezi.

Po zadnjem odigranem krogu 
prvenstva so nazarske rokometa-

šice zasedle visoko četrto mesto, 
saj so neposredne tekmice za tre-
tje mesto igralke ŠD Jadran Blue-
marine Hrpelje – Kozina zabele-
žile zmago proti Savi iz Kranja in 
zasedle končno tretje mesto. Pr-
va je RK Olimpija pred Ž.U.R.D. Ko-
per. Najboljša strelka prvenstva je 
Sandra Melavc z doseženimi 169 
goli.

Roman Mežnar

3. HITROSTNI VZPON NA FARBANCO

Rezultati odlični, rekorder ostaja lanski zmagovalec

Najhitrejši trije, Urban Marovt, Milan Vivod in Rok Planovšek (od leve), 
so dokazali, da odlična telesna pripravljenost ni odvisna le od števila let. 

(Foto: Tatiana Golob)

V prvih majskih dneh Planinsko 
društvo Nazarje pripravlja hitrostni 
vzpon na društveno planinsko po-
stojanko Farbanco. Absolutni zma-
govalec vzpona je bil Milan Vivod iz 
Mozirja, ki je 320 metrov višinske 
razlike premagal v času 15:30:87.

Zgodaj dopoldan, 4. maja, se je 
na štartni ravnini v vasi Potok zbra-
lo 31 tekmovalcev. Najmlajši ude-
leženec tekmovanja je štel šest let, 
najstarejša udeleženka pa je že 
stopila v šestdeseta leta. Sicer so 
bile predstavnice nežnejšega spo-
la letos malce slabše zastopane, 
zato pa so tiste, ki so se za vzpon 
odločile, na cilju požele glasen 
aplavz ne glede na dosežen čas. 

Višinska razlika vzpona je mar-
sikateremu tekmovalcu vzela sa-
po, a vdal in odstopil od tekmo-
vanja ni nihče. Letošnji absolutni 

Čeh, med moškimi pa Urban Ma-
rovt. Urban je s časom 16.33.36 
dosegel tudi drugi najboljši čas 
tekmovanja. V kategoriji med 30 
in 50 let si je med ženskami naj-
boljši čas pritekla Tatjana Remic, 
za zmagovalcem Vivodom je na-
slednji v cilj pritekel Rok Planov-
šek in s časom 16:39:44 zase-
del tretje mesto v absolutnem se-
števku. Odlično so se odrezali tudi 
predstavniki generacije 50 plus. 
Med ženskami je prvo mesto za-
sedla Marija Vnuk, med moškimi 
pa Marko Gostečnik.

Tudi letos najhitrejši čas tega 
tekmovanja ni bil presežen, rekord 
najhitrejšega na tej progi tako še 
vedno pripada Jožiju Polčniku, ki je 
v lanskem letu na Farbanco prite-
kel v času 14 minut in 17 sekund.

Tatiana Golob

zmagovalec je že omenjeni Milan 
Vivod, ki je zasedel tudi prvo me-
sto v kategoriji moških med 30 in 
50 let. V kategoriji osnovnošolcev 
je prvo mesto zasedla sedmošol-

ka Zala Ostruh, ki je hkrati dosegla 
najboljši čas (21:01:73) med vse-
mi predstavnicami žensk. V sta-
rostni kategoriji med 15 in 30 let 
je med ženskami zmagala Kaja 

MARKACISTI OBNOVILI PEŠPOT NA MOZIRSKO PLANINO

Za trden in varen korak pohodnikov

Markacisti Planinskega društva Mozirje so na nevarnejših in uničenih 
mestih uredili stopnice. (Foto: Benjamin Kanjir)

Markacisti Planinskega društva 
Mozirje so prvomajske praznike iz-
koristili za obnovo pešpoti na mo-
zirsko planino, da je sedaj korak 
planincev in pohodnikov še trdnej-
ši ter varnejši.

Na večih nevarnejših in uni-
čenih mestih so uredili stopnice. 
Uporabili so kostanjev les, ki naj 
bi po besedah vodje markacistov 
Marka Goličnika zdržal vsaj pet-
najst let. Veliko dela so opravili že 
prej doma, ko so les narezali in 
pripravili za vgraditev. Na praznič-
ni popoldan so se zbrali, njih šest, 
in delali ves popoldan. Ob tem so 

posekali veje ob poti, zamenjali 
in dodatno vgradili nekaj pragov, 
ki bodo zadrževali meteorno vo-
do, pohodnikom pa nudili varnej-
šo oporo korakom. Pot so sicer zi-
ma in obilna pomladanska dežev-
ja dodobra načela, zato je potreb-
na dobra in primerna obutev vsa-
kogar, ki se poda po njej. 

Pešpot iz Žekovca proti Mozir-
ski koči je vse bolj priljubljena, saj 
jo uporablja vse več ljudi. Ob zmer-
nem tempu jo lahko vsakdo preho-
di v dveh urah, tisti najhitrejši še pol 
hitreje. 

Benjamin Kanjir
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ZUNANJE LOKOSTRELSKO DRŽAVNO PRVENSTVO ZA OSNOVNE IN SREDNJE ŠOLE

V Gornjem Gradu dobra organizacija in še boljši 
rezultati domačinov

Vreme lokostrelcem na državnem prvenstvu ni bilo naklonjeno. (Foto: Slavica Suhovršnik)

Kljub ne najboljšemu vremenu se je v soboto, 11. 
maja, na igrišču ob Osnovni šoli Gornji Grad odvi-
jalo lokostrelsko državno prvenstvo, na katerem je 
nastopilo 173 osnovnošolcev in srednješolcev. Pr-
venstvo je otvorila ravnateljica Lilijana Bele.

Gornjegrajsko šolo je zastopalo dvanajst tek-
movalcev. Najboljši rezultat je dosegla trojka ne-
licenciranih tekmovalcev v kategoriji od 1. do 3. 
razreda, ki je ekipno dosegla zmago. Med posa-
mezniki je v tej konkurenci zmagal Nik Vincek, 
peti je bil Jan Suljanovič in deseti Miha Vodušek, 
vsi trije so sestavljali zmagovalno ekipo.

Ekipno drugo mesto so osvojili licencirani tek-
movalci v kategoriji od 4. do 6. razred, v sestavi Jan 
Purnat, Amadej Podkrižnik in Ivo Rihter. Purnat je 
bil v posamični konkurenci četrti, Podkrižnik peti in 
Rihter 17. Med učenkami od 7. do 9. razreda sta tre-
tje in četrto mesto dosegli Eva Golob in Metka Vo-
dušek. V ekipnem tekmovanju se jima je pridružil 
David Škulj, skupaj so dosegli peto mesto. So pa 
drugo mesto ekipno osvojili tudi fantje v kategori-
ji od 7. do 9. razreda, med posamezniki so bili Jošt 
Pahovnik tretji, Aljaž Veršnik četrti in Jakob Rop 21. 

Med dijaki sta državna prvaka postala Anže 
Veršnik in Žan Žagar, podprvak Andrej Grudnik, 
tekmovanje je na četrtem mestu končal tudi Jan 
Hlačun, vsi člani LK Gornji Grad, a z različnimi 
loki. Ekipa Šolskega centra Velenje, katero so se-

stavljali Žagar, Grudnik in Hlačun je dosegla eki-
pno drugo mesto med srednjimi šolami.

Soorganizatorja, gornjegrajska šola in Loko-
strelski klub Gornji Grad, sta skupaj uspešno 
prebrodila marsikatero težavo, ki je spremljala 
letošnje državno prvenstvo in si na koncu prislu-
žila sodniško pohvalo za odlično izpeljano tek-
movanje. Državno šolsko lokostrelsko tekmova-
nje je ponovno potekalo pod okriljem Zavoda za 
šport Planica, nacionalna panožna zveza pa se 

je letos posvetila generalki, ki jo je sama izvedla 
prav na dan šolskega državnega prvenstva. Ge-
neralka je bila namenjena testiranju tehničnih 
sredstev za prihajajoče tekmovanje, ki šteje za 
evropski mladinski pokal. Za razliko od 173 na-
stopov slovenskega lokostrelskega podmladka 
v Gornjem Gradu je na generalki zveze nastopi-
lo 27 lokostrelcev, katerim je Lokostrelska zveza 
Slovenije namenila več pozornosti.

Štefka Sem

DIRKA OKROG SLOVENIJE

Slovenci osvojili posamične lovorike in v dvojicah

Iztok Melanšek (na fotografiji) in Marko Baloh sta bila najhitrejša na Dirki 
okrog Slovenije v dvojicah. (Foto: Štefka Sem)

Pretekli petek so preko Zgornje 
Savinjske doline kolesarili posame-
zniki in ekipe na ultramaratonski 
Dirki okrog Slovenije. Potem ko so 
v četrtek zvečer štartali v Postojni, 
sta prva tekmovalca prečkala Črni-
vec v petek nekaj pred drugo uro po-
poldan. To sta bila člana zmagoval-
ne moške dvojice Team Debitel Mar-
ko Baloh in Iztok Melanšek, njun čas 
na cilju je bil 37 ur in 28 minut. 

Baloh, predlanski zmagovalec 
DOS-a v moški konkurenci, se je 
letos odločil za tekmovanje v dvo-
jici, saj se bo v kratkem udeležil dir-
ke po Ameriki. Iz istega razloga je 
dirko izpustil lanski zmagovalec 
Christoph Strasser, tako je DOS le-
tos pričakoval novega zmagoval-
ca v moški konkurenci. Pred tema 
dvema tekmovalcema je na DOS-u 
kraljeval pokojni Jure Robič. 

Po številnih preobratih na dirki se 
je letos zmaga v posamični konku-

renci ponovno nasmehnila Sloven-
cu, in sicer Mitji Roku, ki je pot pre-
kolesaril v času 45 ur in 25 minut. 
Vseh 1.229 kilometrov je v dobrih 
67-tih urah prevozila tudi edina žen-
ska tekmovalka v posamični konku-
renci Andreja Jagodic. Svojevrstna 
senzacija sta bila tudi tekmovalca 
paraplegika v ekipi Ultra hand bi-
ke duo, ki sta kolesi poganjala roč-
no, Slovenijo pa sta obkrožila v 55 
urah in 17 minutah. Pokal Jureta Ro-
biča za najhitrejšega na poti na Vr-
šič je letos pripadel najboljšemu po-
samezniku Mitji Roku.

Kljub temu da tekmovalcev iz 
Zgornje Savinjske doline letos na dir-
ki ni bilo, pa le-ta vseeno ni minila 
brez Zgornjesavinjčanov. Šofer ene-
ga od vozil zmagovalne ekipe Team 
Debitel je bil Igor Grudnik iz Gornjega 
Grada. Tekmovalca sta zelo pohva-
lila njegov trud in doprinos k zmagi. 
Grudnikovo sodelovanje v zmago-

valni ekipi je bilo tudi razlog, da so 
ekipo pred njegovim domom v Gor-
njem Gradu pričakali navijači, med 
njimi so bili najglasnejši učenci po-
družnične šole iz Bočne, ekipo je pri-

čakal tudi kolesarski kolega Luka Pu-
stoslemšek, medtem ko se je večkra-
tni udeleženec DOS-a Erik Rosenste-
in udeležil štarta ekip v Postojni. 

Štefka Sem
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Kronika, Pisma bralcev, Oglasi

Naročniki Savinjskih novic imajo 
15% POPUST pri objavah zahval in čestitk.

IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

• TATOVI BAKRA NE MIRUJEJO
Lačja vas, Prihova: 6. maja so bili policisti PP Mozirje obveščeni, 

da so bili z lovskega doma LD Dreta v Lačji vasi ukradeni bakreni 
žlebovi. Materialna škoda znaša okoli 450 evrov. 

Podobno se je zgodilo tudi z bakrenimi žlebovi, ki so bili na po-
slovnem objektu na Prihovi, kjer je nastala materialna škoda v višini 
okoli 150 evrov. Opravljen je bil ogled kraja kaznivih dejanja. Polici-
sti za neznanimi storilci še zbirajo obvestila. 

• NEZNANCA ZAMOTILA OBČANKO IN JO OKRADLA
Tirosek: 8. maja sta dva neznanca, eden naj bi bil star okoli 60, 

drugi pa pol manj, v Tiroseku spravila v zmoto starejšo žensko in ji 
ukradla 400 evrov. Do stanovanjske hiše sta pripeljala z belim kom-
bijem, s katerim sta zbirala staro železo. Po izjavi oškodovanke sta 
bila temnejše polti. Eden izmed neznancev jo je zaprosil za vodo, 
medtem je drugi izkoristil njeno nepazljivost, vstopil v hišo in iz dveh 
denarnic ukradel denar. 

• KRADLI NA SMUČIŠČU
Stari stani: 9. maja so bili policisti obveščeni, da je bil na smuči-

šču Stari stani na Golteh iz mobilne vlečnice ukraden elektromotor. 

• VLOMIL V LOKAL
Mozirje: V noči na 11. maj je neznani storilec vlomil v gostinski lo-

kal v Mozirju. Poškodoval je vrata skladišča in vstopil v notranjost. 
Iz objekta je ukradel alkoholne pijače in cigarete. Materialna škoda 
znaša okoli 470 evrov.

• KRADLA DENAR IZ BANKOMATOV 
Mozirje: 12. maja so policisti med patruljnim delom odvzeli pro-

stost dvema državljanoma Romunije, ki sta poskušala opraviti ne-
dovoljen dvig gotovine na bankomatu v Mozirju. Ugotovljeno je bilo, 
da sta tega dne s poškodovanjem bankomatov uspela opraviti že 
več dvigov na bankomatih na območju Maribora, Celja in Velenja. S 
kazensko ovadbo sta bila privedena k preiskovalnem sodniku. 

Spoštovani občani Nazarja
K pisanju v Savinjske novice so 

me spodbudili zadnji dogodki na 
relaciji občina Nazarje – stanoval-
ci večstanovanjskih hiš na Zadreč-
ki cesti.

Kot je znano smo se stanoval-
ci pritožili glede 60% podražitve fi-
ksnega dela toplotnega ogrevanja. 
Nikoli se nismo pritoževali poviša-
nju cen variabilnega dela toplotne 
energije. Te drastične podražitve fi-
ksnega dela, katerega plačujemo 
celo leto pa res ne moremo spreje-
ti. Pri variabilnem delu toplote v ku-
rilni sezoni lahko vplivamo na po-
rabo – zmanjšamo ogrevanje za 
nekaj stopinj, pri fiksnem delu pa te 
možnosti nimamo.

Naj povem, da smo stanovalci 
Zadrečke 31 vse napeljave, pod-
postajo, cevi, ki nas povezujejo z 
glavnim vodom sami financirali. 
Edini smo morali plačati prikorno 
dajatev energetiki. Ko seštejemo 
vse je znesek zelo visok. Moram 
pripomniti, da smo vse plačali. Ni-
komur nič ne dolgujemo.

Zadnje dogajanje na zboru ob-
čanov Nazarje dne 9.5.2013 pa 
je preseglo mejo dobrega obna-
šanja. Zbrali smo se zainteresirani 
občani, ki nas ta podražitev priza-
dene. Razprava je bila dobro obi-

skala. Med samo razpravo pa so 
bile določene stvari ponižujoče. 

1. Gospa županja se je obnaša-
la kot da so samo njeni argumenti 
verodostojni. Mi občani kot da smo 
na zboru zaradi števila. Nekatere 
občane je revoltirala do te meje, 
da jih je en del občanov zapustil že 
pred koncem razprave. Pa še spra-
šujem: Imamo občani sploh pravi-
co dvigniti glas?

2. Eden od svetnikov Nazarske 
občine pa se je obnašal nekulturno 
– žaljivo. Med drugim nas je ozna-
čil z „blokarji“, kot da smo mi neke 
druge vrste državljani. S pošteno 
zasluženim denarjem smo kupili 
stanovanja, plačujemo vse dajatve 
kot drugi občani. Ali smo samo za 
to, ker živimo v večstanovanjskih 
hišah drugorazredni – manjvredni 
občani? Ali so taki predstavniki ob-
čanov res primerni za funkcijo?

S tem dopisom hočem samo 
opozoriti, da se mi občani zavze-
mamo proti enormnim podraži-
tvam. Nočemo nič nezakonitega, 
hočemo pa spoštovanje kot vsi po-
šteni občani občine Nazarje.

Lep pozdrav,
Stane Filipič

Zadrečka cesta 31
Nazarje

Kriza, posledica krize vere (SN 19, str. 10)
Ni moj namen, da bi v čemerkoli 

popravljal upokojenega nadškofa 
dr. Franca Krambergerja, ki so ga 
gostili v Mozirju, in za katerega pre-
davanje ne bi niti vedel, če bi ne bi-
lo članka v SN. Me je le vzpodbudil, 
da še sam nekaj napišem. Jasno je 
namreč, da lahko posledice neve-
re, oziroma izgube vere nekoga, in 
še bolj, ker je takih pravzaprav brez 
števila, občutimo tudi drugi.

Ja, ker ni vere, ker torej ljudje 
smatrajo, da ni Boga, so nam, na-
vadnim ljudem, odprte vse možno-
sti. Da ne bo pomote, moram takoj 
dodati: vse slabe možnosti, dobre 
le še teoretično. Praktično kar po-
zabimo na njih, saj nima smisla, 
da bi pričakovali nekaj, kar ni več 
realno. Kaj sem torej hotel povedati 
z napisanim? Ker naj ne bi bilo Bo-

ga, človek pač lahko dela kar hoče, 
vse, kar mu paše in vsaj navidezno 
koristi. Ni treba, da bi gledal na ko-
risti in pravice drugih ljudi. No, na 
svoje sorodnike in prijatelje še že.

Nikomur se ni treba čuditi, zakaj 
je vse pokradeno, zakaj mnogi de-
lavci zaslužijo komaj za najnujnej-
še. Še teže je nezaposlenim z otro-
ki. Iz semena, ki so ga sejali, je lah-
ko zraslo samo to, kar je. Kaj bomo 
(razen tistih, ki so igrali na karto, da 
ni Boga) imeli od tega navadni dr-
žavljani, tudi mi, bralci SN, navse-
zadnje, si priznajmo čimprej. In 
čimprej se tudi sprijaznimo s svojo 
usodo. Laže nam bo, če se ne bo-
mo »žrli«.

Janez Mavrič
Attemsov trg 8

Gornji Grad

Lovski dom v Lačji vasi je ostal brez žlebov. (Foto: IS)
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Za razvedrilo

MODERNI ČASI, MODERNI PLESI
Jure Zakrajšek, član PD Nazarje: »Poglej, 

Martina, kako naju špegajo! Ne vem, zakaj sva 
tako zanimiva, saj sva čisto navadno polko za-
plesala.«

Martina Zakrajšek, učiteljica v POŠ Šmar-
tno ob Dreti: »Veš kaj, dandanes, ko vsi pleše-
jo samo še v »gangnam« stilu, verjetno zanje 
zgledava prava plesna inovatorja …«

PA ZAPOJMO ENO PO DOMAČE
Berny Čeplak Poznič, organizatorica hitro-

stnega vzpona na Farbanco (levo): »Veš kaj, Zo-
ra, sedaj, ko je hitrostnih naporov konec, bi pa 
midve lahko eno zapele našim gostom. Zdaj si 
pa gotovo zaslužijo eno lepo pesmico.«

Zora Štrucl, članica PD Nazarje in zvesta obi-
skovalka Farbance: »Ne, ne, jaz že ne bom pe-
la. Rajši grem v dolino in še enkrat peš pridem 
gor, kot pa da bi midve mučili že tako izmuče-
ne tekmovalce.«

OBJEKTIVNO O PLANINSKI KUHINJI
Dušan Bastl, gospodar planinske koče Far-

bance: »Majda, prosim, če kot objektivna opa-
zovalka dela nazarskih planincev poveš, kako 
si zadovoljna z našimi planinskimi aktivnost-
mi.«

Majda Krajner, upokojena patronažna se-
stra: »Čez prijaznost in strokovnost planincev 
nimam reči kaj slabega. Ste pa vsi skupaj tako 
zgovorni, da se bojim, da ne bo kaj veliko časa 
ostalo za pokušino golaža, ki jo obljubljate.«

(Foto: TG)

(Foto: TG)

(Foto: TG)
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Križanka, Informacije

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 21. številki SN

2013

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Veter. postaja Mozirje, tel.: 5831-017, 5831-418, 839-02-20, 839-02-21.
Dežurni živinozdravnik je dosegljiv na tel.: 041-724-972.
Sprejem naročil in izdaja zdravil: delavnik: od 7. do 8.30 ure, nedelje, prazni-
ki: od 7. do 8. ure. Veterinarski higienik (konjaška služba), tel.: 545-10-31.
Ambulanta za male živali: od pon. do pet. od 7. do 12. ure in od 15. do 18. 
ure, sobota od 7. do 8.30 ure.

D e ž u r n e  s l u ž b e

VETERINARSKO DEŽURSTVO

ZDRAVSTVENO DEŽURSTVO

Dežurna služba je ob delavnikih od 20. ure zvečer do 7. ure zjutraj, ob so-
botah in nedeljah od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek), enako velja tu-
di za državne praznike, v zdravstveni postaji Mozirje. V času dežurstva  so 
možni tudi zdravniški nasveti po telefonu 837-08-00.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE
Vse prijave okvar se javljajo direktno v Celje v center vodenja, od koder se 
nato napoti dežurni elektromonter na teren. 
(03) 42 01 000 (centrala)
(03) 42 01 180 (prijava napak na števcu) od 7. do 15. ure
(03) 42 01 240 (prijava napak na omrežju) 24 ur/dan

DEŽURNE SLUŽBE KOMUNALNIH PODJETIJ
Dežurna služba na javnih vodovodih na številki GSM 041 621 950.
Dežurni vzdrževalec Komunala d.o.o. Gornji Grad: 041-390-145.
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 Petek,
17. maj

ob 17.00. Center za samostojno učenje Nazarje
Program Leonardo da Vinci - znanje za razvoj Zgornje 
Savinjske doline
ob 17.30. Športni park Mozirje
Nogometna tekma - ND Mozirje : NK Celje
ob 18.00. Kulturni dom Mozirje
Odpleši svoje sanje 2
ob 20.00. Kulturni dom Gornji Grad
Večer z Ervinom Fritzem

Sobota,
18. maj

ob 9.00. Fašunova hiša na Ljubnem ob Savinji
Otvoritev razstave vezenin v rišelje tehniki
ob 10.00. Športni park Mozirje
Nogometna tekma - ND Mozirje : NK Hrastnik
ob 19.30. Kulturni dom Ljubno ob Savinji
Prireditev Pleši, pleši ljubi moj

Nedelja, 
19. maj

ob 7.00. Plac na Ljubnem ob Savinji
Planinski pohod na Travnik
ob 10.00. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma - Nazarje Input : Zlatorog (pionirji U-14)
ob 11.00. Pred Mozirskim gajem
Družinski pohod na Dobrovlje
ob 11.45. Pred upravnim centrom v Mozirju
Družinski pohod po Golteh

Sreda,
22. maj

ob 9.00. Center za samostojno učenje Nazarje
Sprehod za zdravje

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

MORDA STE ISKALI PRAV TONapovednik dogodkov

Občina Nazarje na podlagi javnega razpisa za dodelitev nepovratnih finančnih 
sredstev za nakup in vgradnje malih čistilnih naprav v Občini Nazarje za leto 2013 
(objavljenega na spletni strani: www.nazarje.si) objavlja

JAVNI POZIV

za oddajo vlog za pridobitev sredstev za nakup in vgradnjo malih 
čistilnih naprav v letu 2013 

Razpisni postopek:
1. Na razpis se lahko prijavijo prosilci, ki izpolnjujejo pogoje v obja-

vljenem razpisu.
2. Čas razpisa od 8.5. 2013 do vključno 14. 6. 2013.
3. Razpisno dokumentacijo in vlogo dobijo prosilci na sedežu Obči-

ne Nazarje, Savinjska cesta 4, Nazarje in na spletni strani občine www.
nazarje.si.

4. Pisne vloge s priloženo ustrezno dokumentacijo se vloži osebno 
ali po pošti v zaprti kuverti s pripisom » RAZPIS MČN 2013 – NE ODPI-
RAJ« na naslovu: Občina Nazarje, Savinjska cesta 4, Nazarje do vključ-
no 14. 6. 2013.

Dodatne informacije: tel: 03 839 16 12. 

Številka: 355-0002/2013
Datum: 8. maj 2013

Županja
Majda PODKRIŽNIK, univ. dipl. ekon., l.r.

◊	PARKETARSTVO	TKALEC
polaganje parketa, laminata, PVC oblog, izdelava vzorcev in bor-
dur, izdelava lesenih teras, izdelava suhomontažnega estriha, ob-
novitev starih parketov; gsm 041/724-184. 

Boštjan Tkalec s.p., Gotovlje 139 a, Žalec.

◊	OGREVANJE	BEVC	–	ZA	VAS	IZVAJAMO:
centralno napeljavo, vodovod, solarni sistemi, toplotne črpal-
ke, kotli na biomaso, rostfraj dimniki, adaptacijo kopalnic; gsm 
040/750-552.

Robert Bevc s.p., Rore 5, 3342 Gornji Grad.

◊	SREČA,	ŽENITNA	AGENCIJA	ŠTEVILKA	1!
Resne ponudbe iz vse Slovenije.
Koroška c. 105 A, Maribor; gsm 031/222-966; sreca@ario.net .

Trifon d.o.o., Gladomes 15/a, Zg. Ložnica.

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala 
dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni; 
Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	MONTAŽA	SATELITSKIH	SISTEMOV	–	POP	TV	
IN	A	KANAL
Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP TV in 
KANAL A – pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh sate-
litskih sistemov. Prašnikar s.p., tel. 03/584-51-94, gsm 041/688-
094.

Prašnikar Miro s.p., Elektro-instalacije in vzdrževanje elektro aparatov in na-
prav na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

◊	SLIKOPLESKARSTVO	TERGLAV
Beljenje notranjih površin in fasad, dekorativni opleski, izdelava 
izolacijskih fasad, delo na višini z dvižno košaro... tel. št. 03/572-
06-73, 041/216-214, www.terglav.si

Andrej Terglav s.p., Andraž 96 b, 3313 Polzela.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam bikca, težkega 130 kg, čb-ls, in suha 
metrska drva; gsm 070/744-487.
Prodam bikca, starega en teden. Informacije 
na gsm 041/783-572.
Prodam teličko in bikca čb/bp, stara 10 dni; 

možna  dostava; gsm 041/561-893.
Prodam prašiče od 25 do 150 kg, možna 
dostava; gsm 031/223-484.
Prodam prašiče najboljše mesnate pasme 
za dopitanje, z dostavo, Fišar, Tabor; gsm 
041/619-372.
Prodam (meso) kozlička ali pa za nadaljnjo 
rejo; gsm 051/455-165.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim mlado kravo, pašno, jalovo, za plani-
no, ls ali sr; gsm 031/798-113.
Kupim telice in krave za zakol; gsm 
031/832-520.
Kupim kravo in telico za zakol in bikce in 
teličke, m.t., nad 100 kg; gsm 031/533-
745.

ŽIVALI – ODDAM
Oddam 2 psa, stara 2 meseca, sta zelo lepa; 
gsm 070/870-413.

DRUGO – PRODAM
Prodam smrekove vršičke in trpotec; gsm 
031/880-532.
Naravno pridelano domače bučno olje, pro-
dam, 1 l = 12 eur: gsm 051/366-133.
Prodam bale, zelo ugodno; gsm 041/878-
937.
Seno in slamo v kockah prodam; tel. 
070/708-155 ali 03/583-51-15.
Prodam malo rabljen jogi, 190 x 80 cm, ce-
na po dogovoru; gsm 041/793-662.

tel. 583-52-39.
Prodam teličko križano čb-ls, staro 10 dni; 
gsm 031/800-046.
Brejo telico 8 mesecev, sr, pašno, prodam; 
gsm 041/793-519.
Prodam prašiče, 70 - 130 kg, lastne reje – 

Prodam deske za streho, debeline 20 mm – 
suhe; gsm 041/942-169.
Prodam betonske zidake 20 x 30 x 40 in ra-
bljen sušilni stroj gorenje; 03/584-13-42.

DRUGO – KUPIM – IŠČEM
Iščem sedež s kolesom za kosilnico BCS 
1975; gsm 031/347-670.
Kupim traktor: zetor, IMT, univerzal, štore, do-
bro plačilo; gsm 051/203-387.

DRUGO – ODDAM
Oddam posteljni vložek, dimenzije 180 x 
200 cm; gsm 051/340-327.

VOZILA IN OPREMA
Prodam R5, neregistriran, vozen, cena po 
dogovoru; gsm 051/222-241.

NEPREMIČNINE
Prodam garsonjero, 2 km iz Nazarij; gsm 
031/526-984.
Prodam stanovanje v Nazarjah, velikosti 75 
m2, 65.000 eur; gsm 041/282-573.
Prodam ali oddam 3,5-sobno stanovanje v 
Mozirju; gsm 051/422-629.
Del vrta oddam v najem, okolica Nazarij; 
gsm 041/437-714.

OSEBNI STIKI
Podjetnik iz Spodnje Savinjske doline bi 
rad spoznal dekle, staro do 40 let; gsm 
031/860-668.
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Jezero Biba
Jezero Biba je eno od malo 

številnih naravnih jezer v Zgor-
nji Savinjski dolini. Na prste ene 
roke bi našteli vsa. Leži na Me-
nini planini, tik ob meji z občino 
Kamnik. Do njega pridemo naj-
lažje, če sledimo planinski poti 
ali cesti med Domom na Meni-
ni in Zavetiščem na Bibi planini. 
Od Doma na Menini je oddaljeno 
pol urice hoda. 

bini nikoli ne presahne. Nastalo je 
na sloju neprepustnih skrilavcev in 
glin. Na sicer kraški Menini je to edi-
ni večji vodni objekt naravnega iz-
vora. Zlasti v preteklosti je bilo zato 
zelo pomembno za napajanje živi-
ne. Ne pozabimo, Menina planina 
je bila za Veliko planino drugo naj-
večje sklenjeno pašno območje na 
slovenskem ozemlju. 

S posekom gozda nad jeze-
rom, ki je zastiral pogled in sve-

tlobo, je jezero izgubilo del svo-
jega nekdanjega pridiha skriv-
nostnosti in pravljičnosti. Sedaj 
je bolj sodobno razgaljeno, ven-

dar še vedno z nenavadnim, naj-
brž zelo starim imenom in temno 
barvo vode (ta je temna in tudi 
motna zaradi podlage) ter svojo 
lego na nas deluje skrivnostno in 
umirjeno. Ko zapiha veter, se vo-
dna gladina nežno nakodra in 
spominja na valovite lase nekda-
njih vil na Menini, ki so si v ogle-
dalu jezerske gladine razčesava-
le zlate lase. Danes se namesto 
njih v jezeru ogledujejo svoje kro-
šnje stoletne smreke, kar jih je še 
obstalo ob jezeru ... 

Jezero Biba je od leta 1987 za-
varovano kot naravni spomenik.

Marijan Denša

Zagledamo ga na dnu velike glo-
beli malo pod cesto. Ker nima doto-
ka in iztoka, je njegova vodna ma-
sa odvisno od padavin in od tem-
perature (izhlapevanja). Najve-
čje je po spomladanskem dežev-
ju in taljenju snega. Takrat meri v 
dolžino 70 metrov in v širino oko-
li 40 metrov. V avgustovski vroči-
ni in suši se zmanjša na največ 40 
metrov dolžine in do 30 metrov širi-
ne. Njegova velikost torej zelo niha. 
Uradna velikost (ko doseže najve-
čji obseg) znaša 0,23 hektara. Je-
zero je zelo plitvo, največja globina 
je 1,5 metra, ta se poleti zniža na 
vsega en meter. Kljub majhni glo-

(Foto: Marijan Denša)
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